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"V vinu je največ sonca. 
Naj žive ljudje, ki pridelujejo vino, kajti z njim vnesejo svetlobo sonca v človeške duše"



DOLINSKI ZVON

Ti kar poj, tvoj mili glas poznamo.
enkrat žalosten je nežen in jokav,
drugič, ko veselo dan začnemo,

takrat napev je poln radosti in vihrav.

ti kar poj, nebeške melodije zven.
ti kar poj, nežen in ljubeč je tvoj refren.

s tabo se zbudimo, se ljubimo, se družimo.
s tabo delo dokončamo,

se ob tebi veselimo, žalujemo
in vsak večer k počitku ležemo.

ti kar poj, ko deklica mlada se v daljave zazre,
naj sliši te on, tam daleč, nekje.
on, ki obljubila mu svoje je srce.
veselo naj pesem tvoja naznani,

ljubezen to večno do groba ohrani.

ti kar poj, tudi ko žalostne tvoje so melodije,
upanje ostane, ne umre in ne izgine.

spet enkrat tam daleč, nekoč,
ti pel boš to pesem na ves glas, na vso moč.
jo pel boš za mene, za njega , za vse nas.
jo pel boš, moj dolinski zvon na ves glas.

Irena Bogovčič
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Spoštovani člani DV Dolina - Jesenice,
v veselje mi je ponovno zapisati nekaj stavkov o delovanju društva v zadnjem letu. Od izdaje biltena 
2022 pa do danes, se pravi v obdobju enega leta, je bilo naše društvo zelo aktivno, saj smo izpeljali 
oziroma bili prisotni na devetindvajsetih dogodkih.

Z društveno stojnico se zelo radi odzovemo na povabilo, da predstavimo in postrežemo vina naših vi-
nogradnikov. V letošnjem letu je bilo naše delo opaženo in nagrajeno s priznanjem KS Jesenice na Do-
lenjskem in priznanjem KS Velika Dolina, katera so nam podelili na njihovih svečanih sejah, na kar smo 
zelo ponosni. Veseli pa smo tudi nove pridobitve manjšega društvenega prostora v KS Velika Dolina, kjer 
imamo svoj prostor z omaro za hranjenje opreme ter mizo za sestanke.

Poskušali smo delovati v dobrobit vinogradnikov preko strokovnih predavanj ter ekskurzij. Naj omenim 
ekskurzijo »Po poteh modre frankinje Posavja«, kjer smo skozi degustacije in predavanja prišli do za-
ključka, da imamo v Posavju odlična vina. Preko Zveze društev vinogradnikov Dolenjske smo bili prisotni 
tudi na enajstem srednjeevropskem kongresu o hrani in prehrani v Termah Čatež, kjer smo predstavili 
naša vina. Strokovna ekskurzija po Črni Gori, kjer smo raziskovali lepote Črne Gore ter poskusili odlična 
vina kleti Šipčanik (vinogradi Plantaže). Z velikim veseljem smo gostiteljem predstavili naš cviček ter 
jim v zahvalo podarili darilni paket.

Tradicionalni vinogradniški pohod, na Prešernov dan, smo le-
tos izvedli po Cirniku do lovske koče na Bukovini. V ta namen 
se lahko samo še enkrat zahvalim vsem za odlično pogostitev, 
tako vinogradnikom, lovcem kot gospodinjam za odlično ku-
linariko, Slavčkom ter recitatorkama za kulturni program. Tu 
so še spomladanska ekskurzija po Bizeljskem in Kozjanskem, 
kjer smo si ogledali repnico Najger, zbirko majolik pri ga. Lei 
Babič, degustacija vin hiše Mramor, za zaključek pa vrhunske 
penine kleti Istenič. Nanizal sem samo nekaj dogodkov, bilo pa 
jih je še veliko znotraj društva, ki so opisani ter predstavljeni 
v nadaljevanju biltena.

Za vinogradnike je bil letnik 2022 poln izzivov. V vinogradih 
smo opazovali odlično grozdje in zato pričakovali, da bo kle-
tarjenje enostavno pa ni bilo tako, saj so se pri fermentaciji 
pojavile težave. Ne glede na težave pri vrenju smo lahko z 
letnikom zadovoljni, kar so pokazali tudi rezultati na društve-
nem ocenjevanju. 

Veseli smo, da ste nam v ocenjevanje, ki smo ga izvedli 21. marca 2023 na kmetiji Svetnik v Gaju, zau-
pali 144 vzorcev. Ocenjevanje sta opravili dve komisiji, katerima sta predsedovala ga. Milena Rožman in 
g. Andrej Bajuk. Ponosni smo na vinogradnike, ki vsako leto oddajo vzorce vin na ocenjevanje v sklopu 
tedna Cvička, Vinis-a, Pomurskega sejma v Gornji Radgoni in za županovo vino občine Brežice. Pričaku-
jemo najvišje ocene naših vinarjev tudi na teh ocenjevanjih. Lepih rezultatov se veselimo in smo nanje 
zelo ponosni.

Spoštovani člani, članice, sponzorji, donatorji, hvala vam za vso podporo, trudili se bomo tudi vnaprej 
delovati v dobrobit  društva vinogradnikov, tako na področju izobraževanja, kot tudi promociji vin ter 
naših krajev.

Zaradi vsega navedenega sem zelo vesel, da sem del te zgodbe tudi sam. Vsem vinogradnikom in vinar-
jem iskreno čestitam za dosežena odličja ter vam želim še naprej uspešno kletarjenje z željo, da bo 
tudi letošnji letnik tako dober.

Predsednik društva
Martin Kvartuh
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Spoštovani člani, ljubitelji trte in prijatelji,

kot predsedniku KS Velika Dolina mi je v veselje in zadovoljstvo, da vas lahko tudi letos nagovorim v ime-
nu krajevne skupnosti in v svojem osebnem imenu. Na osnovi dosedanjega dela in sodelovanja smatram, 
da je Društvo vinogradnikov Dolina – Jesenice pomemben dejavnik v kulturnem in družbenem življenju 
kraja. Ste društvo, ki se redno vključuje, sodeluje in pomaga pri pripravi družbenih dogodkov, tako v KS 
Velika Dolina kot tudi v Občini Brežice.

Naši kraji so izredno lepi in tradicija nam je pomembna. Pesnik Tone Pavček je o dolenjskih vinogradih 
zapisal: »Zrasli na božji dlani, s soncem obsijani, človeku darovani za srečo in za bližino raja. Vinogradi: 
po najlepših krajih sveta gredo in po sredi srca. Domujejo v milem podnebju in so polni miline. Povsod 
so, koder hodi prijazno sonce gret položna pobočja in kjer ne gospodarijo hudi mrazi.«

Ob vsem tem pa ne smemo pozabit omenit kralja kranjskih kleti Cvička. Enolog Darko Marjetič je zapi-
sal, da je cviček po vsej verjetnosti nastal, ko je bil vinogradnik prisiljen ob vinograd postaviti hram ali 
zidanico za najnujnejše orodje ali pa zato, da se je imel kam zateči pred neurji. Sčasoma je v hramu ali 
zidanici nastala klet, in ker mali vinogradnik ni imel dovolj ustrezne vinske posode, s tem tudi možnosti 
za spravilo posameznih sort, je prešal vse sorte (bele in rdeče) skupaj. Tako so nastale posebne zvrsti 
vina oziroma mešanice. Tako je tudi nastal cviček. Šele novi Zakon o vinu in drugih proizvodih iz grozdja 
in vina iz leta 1997 je vpeljal pojem priznanega tradicionalnega poimenovanja, ki omogoča zaščito ge-
ografskega porekla, imena in pridelave vin s tradicijo. V tem zakonu sta s to oznako posebej označena 
vina cviček in teran, vendar zakon določa, da je treba za popolno zaščito izdelati elaborat in vina na 
njegovi podlagi zaščititi s posebnim pravilnikom. Glede cvička je bilo vse to z veliko truda in zapleti leta 
2001 z novelo zakona o vinu, jasno določeno, da je pridelovalno območje cvička samo znotraj vinoro-
dnega okoliša Dolenjska.

Veseli me, da z Društvom vinogradnikov Dolina – Jesenice uspešno sodelujemo in da nam ob skupnih pri-
reditvah in dogodkih postrežejo naš lokalno pridelani Cviček, katerega kakovost in prepoznavnost z leti 
narašča. Društvu vinogradnikov Dolina – Jesenice želim obilo uspehov pri Vašem delu, delovanju društva 
na strokovnem in družbenem področju, ter na promociji kraja in lokalnih vin, predvsem Cvička pride-
lanega v našem okolišu. Še naprej si želim tako uspešno sodelovanje med KS Velika Dolina in Društvom 
vinogradnikov Dolina – Jesenice, kakor tudi z ostalimi društvi v kraju.

Svet KS Velika Dolina
predsednik Fredi Žibert

Spoštovani člani Društva vinogradnikov Dolina – Jesenice, 
vinogradniki in ljubitelji žlahtne kapljice!

V letnem biltenu ugotovimo kako hitro so se zamenjali štirje letni časi, in se ponovno oziramo v uspeš-
no leto 2022 ter iščemo nove ideje za leto naprej. V Krajevni skupnosti smo vedno veseli povabila, da 
napišemo uvodnik v Vaš bilten, kot aktivni krajani in člani društva. Vaše društvo je širše prepoznano in 
za njim stojijo vidni rezultati dolgoletnega dela. Ob zaključku leta 2022 smo Vam s strani Krajevne skup-
nosti Jesenice na Dolenjskem zato podelili priznanje za dolgoletno in uspešno sodelovanje, organizacijo 
prireditev, promocijo kraja in krajevne skupnosti.

O delu in rezultatih leta 2022 pripoveduje Vaš bilten, v katerem z upravičenim ponosom predstavljate 
dosežke društva in vseh njegovih članov. O vinu je veliko misli, besed in pesmi zapisano in za letošnjo 
smo izbrali ljudsko modrost, da je Vino sok zemlje in sonca. Vinska trta in njen plod povesta v jesen 
kakšno je bila pomlad in poletje. Žlahtna kapljica in vinski ključ, kot to pravi drugi pregovor, pa odpreta 
vsaka vrata. V imenu Krajevne skupnosti Jesenice na Dolenjskem in v svojem imenu želim vsem v društvu 
uspešno delo in dobro letino v 2023, veliko prijetnega skupnega časa in še naprej dobrega sodelovanja.

Svet KS Jesenice na Dol.
Slavko Bizjak
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Uvod v kronologijo dogodkov

Kot je razbrati že iz predsednikovega uvodnega pozdrava 
smo obdobje o katerem priča bilten,  preživeli zelo aktiv-
no, zato si boste morali za prebiranje vzeti malo več časa. 
Naša druženja so tokrat podrobneje opisana, in seveda 
tudi slikovno prikazana, kar bo mogoče spodbudilo še ka-
kšnega člana, da si bo vzel čas in se nam pridružil. Tako se 
bo tudi na fotografijah barvna paleta obrazov povečala in 
bo listanje naslednjega biltena še zanimivejše.

Dogodkov je bilo v preteklem obdobju veliko, zato je bilo 
obdobje tudi finančno zahtevnejše. Kljub temu nas to v 
vodstvu društva niti najmanj ne skrbi, vse dokler za finan-
ce skrbi Anita Vogrin, ki delo blagajničarke DV Dolina – Je-
senice opravlja že drugi mandat. Anita natančno in dosle-
dno vodi društvene finance, pripravlja finančna poročila, 
ki jih članom upravnega odbora predstavi na vsaki seji. 

Tako so člani redno seznanjeni z vsemi prilivi in odlivi na društvenem računu ter lahko kujejo načrte 
in plane za naprej. Skrb in upravljanje z blagajno je sicer njena glavna zadolžitev, vendar je še veliko 
nalog, ki ji pritečejo in jih vedno z dobro voljo naredi. Skoraj ni prireditve, na kateri Anita ne bi bila v 
organizacijskem odboru, pri nabavi materiala in aktivnem sodelovanju pri različnih dogodkih v društvu. 
Je tista oseba, ki vedno na avtobusu, predvsem v okviru ekskurzij, pobira denar in za nas nato poravna 
račune. Dober je občutek, da so v društvu člani na katere se lahko vedno zaneseš in veš, da bodo aktivno 
zraven, ko bo to potrebno.

Da je Anita nepogrešljivi člen društva smo se že velikokrat prepričali, zato je prav, da smo letos uvodo-
ma ravno njej namenili nekaj besed in njeno delo na kratko predstavili tudi v biltenu. 

Drage članice, spoštovani člani, želimo vam prijetno nadaljnje branje!
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Povorka na 50. Tednu cvička Novo mesto 
Petek, 27. maj 2022

S povorko društev vinogradnikov in specialne vino-
gradniške tehnike smo se svečane otvoritve jubilej-
nega 50. Tedna cvička, ki se je ponovno vrnil v do-
lenjsko prestolnico Novo mesto, udeležili tudi člani 
našega društva s praporščakom Darkom Frigljem, v 
spremljavi mladih harmonikarjev Marka in Mateja. 
Veselo razpoloženje nas je spremljalo že na poti 
do Novega mesta, po izstopu iz avtobusa pa se je 
dobra volja zlila z množico ostalih vinogradnikov iz 
številnih dolenjskih vinogradniških društev. Seveda 
nismo edini imeli harmonikarjev s sabo. Takoj se je 
pri nas zbralo okrog deset mladih harmonikarjev in 
raztezali so mehe kot nori. Prav lepo je bilo videti 
in poslušati mlade veseljake.

Da smo bili številčno ponovno med najbolj zasto-
panimi društvi najbrž ni potrebno niti omenjati, 
sicer pa je razvidno iz fotografij. V sončnem pet-
kovem popoldnevu smo se, oblečeni v svetlo in 
temno rdeče društvene majice, med novomeškimi 
ulicami podali na pot povorke do centra dogaja-
nja, kjer je napovedovalka najavila prihod vsakega 
vinogradniškega društva posebej in v kratkem opi-
sala delovanje društev. Spremljali smo program, 
ki se je odvijal na odru prizorišča, se zabavali ob 
glasbi, se pogostili z malico, pili in peli, se pogo-
varjali in zabavali, srečevali z znanci in drugimi 
vinogradniki ter obiskovali številne vinogradniške 
stojnice, kjer so društva pridno točila svoja vina. 

Dogajanja je bilo veliko, zato je čas tekel še hitreje kot sicer in je dogovorjena večerna ura odhoda proti 
domu večini prehitro prišla. Je bilo pa potem na avtobusu še smeha in pol. Vesela družba smo sklenili, 
da nas naslednji Teden cvička ponovno vidi. In že smo v letu 2023, zbiranje prijav za avtobus je na višku, 
s tem pa tudi naša pričakovanja...
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Podelitev medalj in priznanj na 50. Tednu cvička

Nedelja, 29. maj 2022

V Novem mestu se je v nedeljo, 29. maja, 
zaključil jubilejni 50. Teden cvička, ki je bil 
organiziran v okviru prireditev Festival cvič-
ka. Za veselo vzdušje je zadnji dan poskrbe-
la vsem znana glasbena skupina Čuki, ljudi 
željne zabave pa od udeležbe ni odvrnilo niti 
deževno vreme. Zadnji dan prireditev je na-
menjen tudi podelitvi priznanj za najbolje 
ocenjena vina, zato so se prireditve udeležili 
tudi naši člani.

Naj spomnim, da so s svojimi vzorci na ocenjevanju v 
okviru 50. Tedna cvička, sodelovali naši člani: Stanislav 
Barkovič, družina Bizjak, Matjaž Črpič, Martin Kvartuh, 
Milan Valek, Maja Zofič in Roman Zofič. O visokih rezul-
tatih ocenjevanja naših članov smo zapisali že v bilte-
nu 2022, zato jih sedaj poimensko ne ponavljamo, naj 
pa samo ponovim, da smo skupno prejeli veliko zlato 
medaljo, tri zlate medalje, šest srebrnih medalj in dve 
pisni priznanji.

Najboljši rezultat je z modro frankinjo 2017 (z oceno 
18,23) dosegel Stanislav Barkovič in iz rok predsedni-
ka ZDVD g. Mirana Juraka prejel veliko zlato medaljo. 
Iskrene čestitke!
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Prireditev ob podelitvi medalj in priznanj 

Sobota, 11. junij 2022

Prireditev ob podelitvi medalj in priznanj 
smo tudi tokrat organizirali pri Svetniku 
v Gaju. Zbralo se je lepo število članov, 
ki so že sami s svojo prisotnostjo, dobro 
voljo in željni druženja, naredili lepo ku-
liso za dogodke, ki so sledili.

Po uvodnem govoru predsednika Marti-
na Kvartuha sta se mu pridružila pred-
sednik ZDVD gospod Miran Jurak in ak-
tualna cvičkova princesa Anja Smrke, ki 
sta prav tako nagovorila navzoče. Pred 
uradno podelitvijo zasluženih listin je 
navzoče pozdravil tudi predsednik ene 
od komisij letošnjega društvenega oce-
njevanja gospod Andrej Bajuk. Letošnja 
novost na podelitvi je bila nova krona, ki 
so jo za društvo izdelali v podjetju Marsi 
group, d.o.o. iz Slovenske vasi, za kar se 
je predsednik posebej zahvalil.

Ob koncu podelitve medalj in priznanj članom društva za 
njihove dosežke na društvenem ocenjevanju je za najbolje 
ocenjeno dolenjsko belo vino medaljo in vrč z grbom društva 
prejel Jože Zobarič. Podelili smo tudi diplome in medalje 
najbolje ocenjenim vinom društva na minulem Tednu cvička 
v Novem mestu. Zlato medaljo za modro frankinjo je prejel 
Stanislav Barkovič.

Ob koncu slovesnosti je lansko letni kralj cvička Roman Zofič 
predal krono novemu kralju Matjažu Črpiču, ki bo krono ponos-
no nosil vsaj leto dni. Za prijetno popestritev večera so poskr-
beli domači Slavčki, s svojo sekcijo Vaško sceno. Pevci s svojim 
pevskim nastopom, Sandi in Nadica s humornim povezovanjem 
programa v domačem narečju in člani Vaške scene s  hudo-
mušnim skečem so bili deležni velikega aplavza prisotnih. 

Za dobrote z žara sta poskrbela Andre-
ja in Jože Zobarič, postregli so nas naši 
mladi člani, za glasbo pa so, kot velikok-
rat do sedaj, poskrbeli mladi člani Blaž, 
Marko in Matej. 

Iskrene čestitke vsem prejemnikom me-
dalj, diplom in priznanj, kakor tudi veli-
ka zahvala vsem, ki ste se dogodka ude-
ležili in sodelovali v izvedbi.
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Degustacija vin fakultete za energetiko iz Krškega
Sreda, 22. junij 2022

Zaposleni na Fakulteti za Energetiko v Krškem, 
Univerze v Mariboru, so v okviru praznovanja 
15. obletnice obstoja, ki so jo praznovali v sre-
do, 22. junija 2022, po dopoldanski slovesnosti v 
Krškem, praznovanje nadaljevali na sproščenem 
srečanju na Izletniški kmetiji Svetnik v Gaju. 
Izrazili so željo po vodeni degustaciji naših vin 
in z veseljem smo jim ustregli. Obenem je bila 
to odlična priložnost, da gostom postrežemo, ra-
zen na stojnici, tudi na novo pridobljenih visokih 
mizah, ki smo jih za potrebe društva kupili pred 
kratkim.

Prisotne je v imenu članov društva pozdravil in 
predstavil naše delo predsednik Martin Kvartuh, 
ki je v nadaljevanju predstavil tudi izbrana vina 
našega kraja. Člani in članice smo goste postreg-
li z vini in prigrizkom, za domače vzdušje pa je 
poskrbel mladi harmonikar Marko Vogrin. Vzdušje 
je bilo popolno saj so naši gostje zapeli in celo 
zaplesali. Prejeli smo številne pohvale kot dobri 
gostitelji. Za postrežbo in odlično izpeljan dogo-
dek se je našim članom zahvalil tudi dekan fakul-
tete prof. dr. Sebastijan Seme.
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Dan vina, kruha in salam
Sreda, 22. junij 2022

V vročem sredinem popoldnevu smo se dobro organizirani, kljub še enemu dogodku v Gaju, kjer smo 
na stojnici postregli člane kolektiva Fakultete za energetiko v Krškem, udeležili dogodka pod nazivom 
Dan vina, kruha in salam v Gradu Brežice, kjer so se na grajskem dvorišču predstavili vinogradniška in 
turistična društva ter drugi proizvajalci iz domačih logov.

Na prireditvenem prostoru so podeli-
li kar nekaj priznanj pridelovalcem, 
ki so se po mnenju komisij izkazali za 
najboljše. Med ostalim so bila izbra-
na tudi najboljša vina, ki bodo v no-
sila naziv Županovo vino. Tudi naše 
društvo je prejelo priznanje, saj so 
bila vina naših vinarjev med najbolje 
ocenjenimi. Je bila pa naša stojnica 
zato med najbolj obleganimi, saj se 
že tradicionalno naši člani izkažejo 
za najgostoljubnejše in z dobro voljo 
privabijo goste, ki radi poskusijo naša 
vina.
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Po poteh frankinje Posavja
Sobota, 25. junij 2022

In končno smo dočakali dan, ko se spet lahko podamo 
na potep. Po dveh covidnih letih smo v počastitev Dneva 
državnosti v soboto, 25. junija 2022, sedli na avtobus in 
krenili na pot. Tokrat smo se odločili za potepanje po 
domačih logih, po domačem Posavju.

Rdeča nit tokratne ekskurzije je bila frankinja. In ker 
vemo, da proizvajalcev tega odličnega vina na našem ob-
močju ne manjka, smo se odločili obiskati enega največ-
jih proizvajalcev pri nas in tudi velikega strokovnjaka na 
tem področju gospoda Jerneja Martinčiča. In odločitev se 
je izkazala za več kot pravilno.

V Šentjerneju, kjer živi in dela družina Mar-
tinčič in kjer se nahaja njihova klet, smo 
bili sprejeti z široko razprtimi rokami in 
velikim nasmehom dobrodošlice gospodar-
ja Jerneja. Le ta nas je v uro in pol dol-
gem obisku popeljal skozi kleti in prostore 
polnilnice, nam predstavil svojo dejavnost 
in nas v prijetnem prostoru za degustacijo 
popeljal skozi zgodbo o njihovi dejavnosti. 

Gospodinja Jožica in hčerka Jerneja sta poskrbeli, da kozarci niso ostali prazni in miza je kar sama po-
nujala dobrote za pod zob. Odličen izbor vin in jedi ni bilo edino, kar lahko pohvalimo ob tem obisku. 
Gospodar je poskrbel za pravo predavanje o škropljenju, zelenih delih v vinogradu, kakor tudi o kletar-
jenju in vprašanja so kar deževala. Izvedeli smo veliko koristnega in uporabnega.

Pot smo nadaljevali proti Sevnici, kjer nas je že od daleč 
pozdravljal s svojo lepoto grad Sevnica in pod njim ležeč 
grajski vinograd. Po prijaznem sprejemu kustosinje muzeja 
smo kaj hitro sprejeli vabilo, da se spustimo v grajsko klet, 
saj je bilo tam prijetneje kot zunaj, kjer je žgalo vroče son-
ce. Poskusili smo izbrana vina domačih ponudnikov in tudi 
frankinjo iz grajskega vinograda, kamor smo se, po odlično 
izpeljani degustaciji vin in prigrizku, tudi sprehodili. Nebo 
nad nami je grozilo in napovedovalo nevihto zato smo po-
hiteli proti avtobusu, se tam še enkrat odžejali in… odgnali 
nevihto.

In že je bil čas za kosilo, čeprav nismo bili prepričani, 
da bomo lahko še kaj pojedli, ker smo bili povsod obilno 
postreženi. Pregovor pravi “bolje dvakrat jest kot enkrat 
bit tepen”. V gostilni Janc na Studencu nas je dočakal 
mladi gospodar Domen in že njegov široki nasmeh je napo-
vedal, da smo zares dobrodošli. In res je bilo tako. Okusno 
kosilo, dobra kapljica in na koncu še gospodarjevo vabilo 
v klet, vse to nas je več kot navdušilo. Ambient Jančeve 
kleti, spontana pesem in seveda odlična frankinja…dobi-
tna kombinacija. Morali smo se posloviti saj dneva še ni 
bilo konec.
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Čeprav je bilo sonce še visoko, smo imeli ta dan v načrtu 
le še en postanek. Odpeljali smo se v Arnovo selo, kjer 
ima v kraju Mrzlak vinograd z več kot 4000 trsi naš član 
Jože Lončarič. Ker so bili naši trebuščki še vedno polni, 
je za naše počutje in rekreacijo poskrbela Irena, ki je 
kot organizatorka izleta prisluhnila našim “težavam”, 
ustavila avtobus pred predvidenim postankom, da smo 
se sprehodili do Lončaričeve kleti, pretegnili noge in 
glej naenkrat smo bili spet pripravljeni za odlične kuli-
narične in vinarske specialitete Lončaričevih. 

Gospodar Jože z ženo Ivanko in sin Uroš s svojo mlado družinico so nas pogostili, kot da smo prišli v 
kakšno vrhunsko klet. Bili smo navdušeni in hvaležni za vse kar so nam pripravili. Ogledali smo si njihov 
vinograd, kjer vsi člani družine poprimejo za delo. Odlična vina so sad trdega dela vseh njih.

Polni lepih vtisov in še česa drugega smo se poslovili od 
naših Lončaričevih in jo ubrali proti domu že z mislijo o 
prihodnjem potepanju jeseni…in kot je rekel nekdo od 
udeležencev izleta “mi smo pa res ena odlična ekipa”.
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Srečanje pri Kalinu  
Petek, 1. julij 2022

Tradicionalno smo se udeležili srečanja prebival-
cev obmejnega območja, ki živijo na eni ali drugi 
strani meje med Obrežjem in Bregano. Hrvatje in 
Slovenci so se že devetič zapovrstjo udeležili tega 
dogodka. Udeležili smo se ga seveda tudi predstav-
niki Društva vinogradnikov Dolina – Jesenice, ki 
smo domače in tuje goste postregli z našimi izbra-
nimi vini. V vročem popoldnevu se dobro ohlajeni 
kapljici naših vinogradnikov ni odrekel nihče. 

Goste so s svojo pesmijo pri Kalinu razveseljevali še dolinski Slavčki in zvoki harmonike našega Mateja 
Franka. Drugi del kulturnega programa se je odvijal pred nekdanjo tovarno Šavrič, kjer so poleg nasto-
pajočih hrvaških skupin, zapeli Slavčki, moški pevski zbor Kapele in glasbena skupina Džuboks.
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Postavitev društvenih klopotcev 
Nedelja, 14. avgust, in sobota, 20. avgust 2022 

Na predpraznično nedeljo, 14. avgusta 2022, smo člani društva že tradicionalno postavili prvega od dveh 
društvenih klopotcev. Tokrat smo dogodek razdelili na dva dela in tako poskrbeli za veselo druženje tudi 
naslednji vikend.

Prvi klopotec smo postavili v vinogradu letošnjega društvenega kralja 
cvička Matjaža Črpiča iz Gaja. Zbralo se je lepo število članov. Matjaž, 
kot vzoren gospodar, je povabil tudi svoje trgače, ki mu vsako leto pri-
skočijo na pomoč. Po uvodnih besedah predsednika Martina Kvartuha, 
so na pomoč pri postavitvi klopotca priskočili člani društva. Za veselo 
vzdušje je poskrbel Vinko Slovenec s svojo harmoniko, za lačne želod-
čke pa Ivan Vogrin, ki je pripravil dobrote z žara. Veselo druženje se je 
nadaljevalo v pozne večerne ure tega lepega poletnega dne. Za zvočno 
kuliso je poskrbel klopotec, ki je prav veselo zapel svojo pesem pod 
taktirko nežnega vetriča, ki je zapihal nad obronki naših gričev.

Naslednji vikend pa smo pos-
tavili drugi klopotec, ki vsako 
leto pozdravlja mimoidoče na 
rondoju na Čatežu, kjer je za-
sajeno tudi nekaj trt. Popot-
niki, ki jih pot zanese v naše 
kraje, ko zapustijo avtocesto, 
vidijo klopotec in trto, znak, 
da so v vinorodnem kraju, kjer 
domuje vinska trta in prijazni 

ljudje. Zbrali smo se na Dvorcah kot vsako leto in tudi tam, 
kot teden dni prej, postavili klopotec, se družili ob Miklavž-
evem izviru, nazdravili, si zaželeli čim lepšo jesen in bogat 
ter kakovosten pridelek grozdja.
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Obisk sejma AGRA v Gornji Radgoni
Torek, 23. avgust 2022

Ponovno smo se številčno udeležili jubilejnega 60. mednarodnega kmetijsko živilskega sejma, ki je po-
tekal od 20. do 25. avgusta 2022 v Gornji Radgoni. Sejem šteje za vodilni dogodek v Sloveniji s področja 
kmetijstva, živilske industrije oz. celotnega prehranskega sektorja in gozdarstva in ga je Pomurski se-
jem, d.o.o. prvič organiziral z Japonsko kot državo partnerico.

V okviru sejma AGRA je potekalo tudi 48. odprto državno ocenjevanje vin – Vino Slovenija Gornja Radgo-
na, ki so se ga udeležili tudi vinarji iz našega društva. Ocenjevanje je potekalo od 11. do 13. julija 2022 
v prostorih Pomurskega sejma v Gornji Radgoni. Naši člani vsako leto na ocenjevanju prejmejo visoke 
ocene, za katere so na prireditvi v Gornji Radgoni, 23. avgusta 2022, prejeli zaslužene medalje. 
Povabilu k oddaji vzorcev so se odzvali tudi naši člani Stanislav Barkovič, Milan Valek in družina Bizjak 
ter za vse vzorce vin prejeli medalje:

• Stanislav Barkovič: cviček PTP z oceno 75,33 - ZLATA MEDALJA
• Stanislav Barkovič: cviček PTP z oceno 72,67 - SREBRNA MEDALJA
• Milan Valek: cviček PTP z oceno 75,00 - ZLATA MEDALJA
• Družina Bizjak:  kerner z oceno 84,00 - SREBRNA MEDALJA
• Družina Bizjak:  cviček PTP z oceno 73,67 - SREBRNA MEDALJA
• Družina Bizjak:  cviček PTP z oceno 73,00 - SREBRNA MEDALJA

Vsem trem iskrene čestitke za dosežene rezultate! Naši vinarji so zaslužene medalje prejeli na priredit-
venem prostoru v Gornji Radgoni ob glasnem aplavzu svojih podpornikov in članov našega društva, ki jih 
iskreno privoščimo lepe uspehe in se jih z njimi veselimo.

Kot pravi vinogradniki in kletarji smo se na koncu posebno dolgo zadržali v vinarski hali, kjer so točili 
vina številnih vinarjev in njihovih združenj. Za nami je bila dolga sejemska pot saj smo morali prehoditi 
70.800 m2 razstavnih in predstavitvenih površin, na katerih smo si ogledali produkte preko 1.750 raz-
stavljavcev iz 31 držav, bili pa smo eni izmed več kot 100.000 obiskovalci sejma, če še malo postrežem 
s številkami.
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Predaja zbranega denarja pogorelemu 
Ambasadorju cvička Petru Camlohu 

Petek, 26. avgust 2022 

Dokazali smo tudi, da znamo pokazati sočutje do 
sočloveka, mu tudi v težkih trenutnih pristopiti 
nasproti in pomagati po najboljših močeh. Nesre-
ča ne počiva in tokrat je doletela Ambasadorja 
cvička – Petra Camloha, ki so mu ognjeni zublji 
pokončali domačijo. Prve dni julija 2022 je tako 
ogenj najprej zajel hlev in se neusmiljeno lotil 
še stanovanjske hiše. Družina je tako rekoč čez 
noč ostala brez vsega, brez strehe nad glavo. V 
pomoč so takoj priskočila vsa društva in Zveza 
društev vinogradnikov Dolenjske ter Camlohovim 
pomagala z denarnimi prispevki. 

Prispevke za obnovo domačije smo zbirali tudi v našem društvu, zbrana sredstva pa so predstavniki na-
šega društva Martin Kvartuh, Drago Vogrin in Andrej Kvartuh osebno predali družini Camloh v Gabrju pri 
Sevnici, 26. avgusta 2022. Zveza je organizirala tudi Dobrodelni koncert za pomoč pri obnovi domačije, 
ki je bil v septembru 2022.

Udeležba na slavnostni akademiji 
ob 50. letnici delovanja DV Trška Gora 

Četrtek, 1. september 2022

Člani vinogradniškega društva Trška Gora so, 1. septembra 2022, v Kulturnem centru  
Janeza Trdine v Novem mestu, pripravili slavnostno akademijo ob visokem jubileju – 50 let delovanja 
društva. Kot so sami zapisali: »Pol stoletja je minilo od prvih korakov Društva vinogradnikov Trška Gora, 
ko je nekaj napredno mislečih vinogradnikov zaznalo možnost in potrebo po medsebojnem povezovanju 
in izpopolnjevanju znanja na področju vinogradništva in vinarstva na našem področju. 50 let aktivnega 
delovanja društva je obrodilo sadove ne le na našem osnovnem področju delovanja, na področju vino-
gradništva in vinarstva, temveč tudi na področju turizma in širše prepoznavnosti Trške Gore in regije.«

V lepo pripravljenem kulturnem programu so za 
domače vzdušje poskrbeli člani folklorne skupi-
ne Kres, ki so večer popestrili s plesom, glasbo 
in petjem v tradicionalnih oblačilih. Slovesnost 
sta s nagovorom počastila župan Mestne občine 
Novo mesto, mag. Gregor Macedoni in predse-
dnik ZDVD, g. Miran Jurak. 

Podporo tako visokemu jubileju smo prišli po-
dati tudi predstavniki našega društva, čestitke 
ob praznovanju pa je v imenu društva podal An-
drej Kvartuh. Prijeten večer smo zaključili ob 
sproščenem druženju ob dobri jedači in pijači 
Trškogorskih goric.
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Sodelovanje na 11. srednjeevropskem 
kongresu o hrani in prehrani 

Sreda, 28. september 2022

Naše društvo je, pod okriljem Zveze društev vino-
gradnikov Dolenjske, sodelovalo tudi na 11. Sre-
dnjeevropskem kongresu o hrani in prehrani Ce-
food 2022, ki je od 27. do 30. septembra 2022 
potekal v Termah Čatež. Gre za znanstveni kon-
gres, ki poteka pod naslovom »Hrana, tehnologija 
in prehrana za zdrave ljudi v zdravem okolju« in se 
ga je udeležilo 245 aktivnih udeležencev iz več kot 
25 držav. Gre za kongres organiziran na najvišjem 
nivoju, katerega častni pokrovitelj je bil takratni 
predsednik Republike Slovenije Borut Pahor.

Na kongresu je bil izpostavljen pomen trajnostne-
ga razvoja in njegova vključitev v poslovne procese 
in izdelke ter pomen »Slovenskega dne«, ki je bil 
namenjen predstavitvi hrane in pijače slovenskih 
geografskih področij in predstavitvi Slovenije kot 
bogatega stičišča gastronomske pestrosti oziroma 
raznolikosti.

Zvezo in naše društvo so na stojnici ponosno 
predstavljali naši člani Martin Kvartuh, Sandi Pe-
trišič ter Irena in Anton Bogovčič, za fotografske 
spomine pa je poskrbel Andrej Kvartuh.
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Udeležba na svečani akademiji ob 50. letnici ustanovitve 
Društva vinogradnikov Dolenjske 

Petek, 21. oktober 2022

Zveza društev vinogradnikov Dolenjske je v Kulturnem centru Janeza Trdine v Novem mestu svečano 
proslavila 50-letnico ustanovitve Društva vinogradnikov Dolenjske, ki je bilo ustanovljeno 18. junija 
1972. Iz Društva vinogradnikov Dolenjska, ki je bilo 2. vinogradniško društvo v Sloveniji, so kasneje po 
Dolenjski in Posavju nastajala še druga vinogradniška društva, ki danes svoje skupne interese združujejo 
in udejanjajo tudi v Zvezi društev vinogradnikov Dolenjske. 

Slovesnosti so se udeležili številni gostje, predstavniki cvičkovega dvora in vinogradniških društev ZDVD, 
slavnostna govornica pa je bila ministrica za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Irena Šinko. Nesporno 
je, da se rezultati dela številnih vinogradniških društev, ki izhajajo iz vizije in poslanstva Društva vino-
gradnikov Dolenjska, kažejo v nespornem dvigu kakovosti pridelanih vin v zadnjih desetletjih, ohranja-
nju in nadaljevanju vinogradniške tradicije. Ustanovitev Društva vinogradnikov Dolenjske pred petimi 
desetletji in širitev njegovega delovanja iz Novega mesta na bližnje občine je bila zato pomembna 
prelomnica, kot so zapisali na ZDVD. 

Kulturni program, ki je spremljal akademijo, 
so zastopali tudi naši Slavčki, kot eden 
od treh zborov društev vinogradnikov 
Dolenjske, ki so tisti večer nastopali in 
tako še bolj utrdili prepoznavnost našega 
društva v okviru zveze.

Svečanosti se je s praporjem udeležil naš 
praporščak Andrej Prišel in člani društva 
Boštjan Vogrin, Gregor Bajs, Janez 
Franko in Robert Semenič.
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Strokovna ekskurzija Črna gora 
Četrtek – nedelja, 20. do 23. oktober 2022

Vinogradniki, ki celo leto trdo delajo v vinogra-
dih, jeseni pospravijo pridelek v klet. Takrat si v 
društvu vedno vzamemo kakšen dan za sprostitev, 
čeprav dela nikoli ne zmanjka, saj se v kleteh 
nega in skrb za dobro kapljico šele začne. Prav 
zato smo se v društvu ponovno odločili organizira-
ti večdnevni izlet, ki smo ga načrtovali pred Covid 
obdobjem. Iz vsem znanih razlogov takrat ni bilo 
mogoče zato smo ga izpeljali med 20. in 23. ok-
tobrom 2022 in prav nič nismo bili presenečeni, 
da nam je v pičlih dveh dneh uspelo napolniti avtobus, saj je bil program več kot zanimiv. Obiskali in 
ogledali naj bi si znamenitosti Črne gore z obiskom največjega vinograda v Evropi.

Četrtek, 20. oktober 2022

V četrtkovih zgodnjih jutranjih urah smo, 
vsi veseli in dobre volje, sedli na avtobus in 
se odpeljali. Polni pričakovanj in s polnim 
prtljažnikom, saj vina in prigrizkov ni manj-
kalo, celo jabolka in vodo smo imeli s sabo. 

Prve kilometrsko izkoristili za pozdrav predsednika Mar-
tina in vodičke Marjance, ki nas je na kratko seznanila 
s programom našega potovanja. Malo razkužila, da se 
obranimo pred virusi in že smo bili nagrajeni s prelepim 
sončnim vzhodom in pogledi na obmorska mesta Jadran-
ske obale. Postankov ob poti ni manjkalo, saj se je bilo 
treba večkrat okrepčati in pomalicati. Pečenka in po-
hani zrezki so kar klicali po dobrem cvičku. Imeli smo 
privilegij, da smo se, vsaj večina, prvič peljali čez novo 
zgrajeni most na polotok Pelješac. Že pogled nanj nas je 
s svojo veličino, arhitekturnim presežkom in impozan-
tnostjo očaral. Kaj kmalu smo se že peljali mimo solin, 
školčišč in obzidja mesta Ston, mimo Dubrovnika in skozi 
Cavtat na mejni prehod Debeli brijeg, kjer smo po enou-
rnem čakanju, dobesedno prestopili mejo s Črno goro, ki 
je čakala na nas, da se nam predstavi v vsej svoji lepoti 
in zanimivostih.

Skozi obmorsko mesto Tivat smo se zapeljali do trajektne luke Verige in se vkrcali na trajekt, ki nas je 
odpeljal na drugo stran zaliva. Tako smo prihranili na času in si skrajšali pot do Budve in kraja Bečiči, 
kjer nas je v hotelu Montenegro že čakala večerja in kaj kmalu tudi zaslužen počitek.
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Petek, 21. oktober 2022

V petek smo se takoj po obilnem zajtrku odpeljali proti 
Skadarskem jezeru. Ob poti smo se ustavili in občudova-
li otoček Sv. Štefan, kamor navadni ljudje vstopijo le če 
imajo debele denarnice. Mi smo si ga ogledali od daleč. 
Skadarsko jezero, ki meji z Albanijo, se razprostira na 
570 kvadratnih kilometrih. Od tega 2/3 jezera pripada 
Črni gori. Obiskali smo staro ribiško mesto Virpazar, ki 
je še eno redkih, ki ni pozidano z novimi modernimi 
hoteli in kjer se še čuti duh starih časov. To je kraj za 
miren in sproščujoč oddih.

Naš cilj drugega dne izleta je bil ogled največjega vinograda v enem delu v Evropi in obisk ene od treh 
kleti v njihovi lasti. Zapeljemo se mimo civilnega letališča v Podgorici proti zapuščenemu vojaškemu 
letališču in se po nekdanji pristajalni stezi odpeljemo skozi vinograde Plantaže do kleti Šipčanik. Na 
avtobusu je bilo kar nekaj članov, ki so v mladosti služili vojaški rok v Črni gori, nekateri celo na tem 
letališču in obujanje spominov je bilo pravo čustveno doživetje. Vinogradi do kod ti seže pogled, ob cesti 
novi nasadi oljk. Ravno te dni so začeli z obiranjem oliv in kot smo izvedeli pozneje, vse delo opravijo 
ročno, ker le tako pridelajo ekstra deviško olje, kjer je vsako delo s stroji prepovedano. Vinograd Plan-
taže v enem kosu obsega več kot 2500 ha in je zasajen z več kot 11 milijoni trt. Od tega 70% črnih sort 
in 30% belih. Vse to in še veliko več izvemo v kleti Šipčanik, nekdanjem hangerju za avione, sedaj pa 
služi kot vinska klet, skladišče in prostor za razne dogodke in degustacije. Klet Šipčanik je ena od treh 
kleti, kjer čuvajo vina, ki jih tu pridelajo. Dočakali so nas s kozarcem penine in nas navdušili s kosilom 
in vodeno degustacijo. Vsako jed je dopolnilo izbrano vino in nam pričaralo vrhunsko doživetje, ki mu 
še nismo bili priča. Dogodek je presegel meje pričakovanega.

Še vedno polni vtisov preživetih nekaj 
uric med vinogradi in v kleti, se za konec 
tega dne odpeljemo še do glavnega mesta Črne gore, do Podgorice. Mesto, ki je po uničujočem potresu 
leta 1979 doživelo popolno preobrazbo, danes ponudi le malo od stare arhitekture. Mesto je na novo 
pozidano in se pohvali z veliko lepih zelenih površin.

In že je bil drugi dan za nami. Večerne urice smo tokrat izkoristili za sprehode po budvanski rivieri, ki 
nas je navdušila in za posedanje v lokalih ob obali, ki ob svečkah in dobri kapljici poskrbijo za pravo 
romantično vzdušje.
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Sobota, 22. oktober 2022

V sobotno jutro smo se zbudili polni pričakovanj na dogodke, ki nam jih je po programu pripravila vodička 
Marjanca. Najprej smo obiskali mesto Kotor, ki leži v Kotorsko-risanskem zalivu. Lokalna vodička, ki se 
nam pridruži ta dan, nam predstavi prelepo mesto, ki navduši s svojo zgodovino, starim mestnim jedrom 
in polno založeno mestno tržnico, kjer se mize šibijo pod dobrotami, ki jih ponujajo lokalni pridelovalci. 
Ne moremo se upreti siru, pršutu, olivam in še marsičemu. Kot zanimivost v starem delu mesta opazimo, 
da nas povsod spremljajo mačke, ki so, kot nam razloži vodička, od vseh in od nikogar. Zgodba pravi, da 
so pred davnimi leti, ko je mestu grozila kuga, ki so jo prenašale podgane, one bile edine zaslužne, da so 
bolezen zajezili. Zato se tudi danes prosto gibljejo in vajene pogledov, prav rade pozirajo. 

Po kavici se poslovimo od tega lepega mesta in začnemo z vzponom. Že na začetku, po nekaj serpenti-
nah je jasno, da bo pot, ki jo imamo pred sabo zelo adrenalinska. Namreč pot, ki pelje iz Kotorja proti 
Lovčenu ima 25 serpentin. Za nameček se že po nekaj kilometrih cesta zoži in bi bila dejansko dovolj 
široka le za enosmerni promet, česar tu seveda ni. Naj bi se držali nepisanega pravila, da se vozi dopol-
dan v eno smer in popoldan v drugo. A tokrat temu ni bilo tako. Smo pa imeli odličnega šoferja in pot 
premagali brez nezgod. Vožnja po tej cesti nam je ponujala prelep razgled na Kotorsko-risanski zaliv in 
kaj kmalu smo prispeli do planinske vasi Njegoši. V lokalni gostilni so nam postregli z odličnim pršutom 
in sirom. Za domače vino vranac pa mirno lahko rečemo, da smo pili že veliko boljšega. Smo pač vino-
gradniki in če se v kaj razumemo je to vino.

In pred nami je že cilj tega dne. Vzpon 
na 1749 m visok Lovčen, drugi najvišji 
vrh Črne gore, kjer je v veličastnem 
mavzoleju pokopan črnogorski vladar 
in pesnik Petar Petrovič II. Njegoš. Od 
razgledne ploščadi, do katere se sko-
raj pripeljemo, je potrebno prehoditi 
461 stopnic, ki skozi tunel vodijo do 
mavzoleja. Napor je kmalu poplačan 
s prizorom, ki se nam ponudi, ko pri-
demo na vrh. V lepem vremenu, kate-
rega smo bili mi deležni, se vidi sko-
raj 80% Črne gore, pogled seže vse do 
Italije in Skadarsko jezero je kot na 
dlani. Enkratno doživetje.

Pot nadaljujemo po lepši, širši cesti in obiščemo Cetinje, eno naj-
lepših črnogorskih mest, ki bi si zaslužilo biti glavno mesto Črne 
gore. Sprehodimo se po mestu, se okrepčamo in že smo nazaj na 
poti v Budvo, kjer se s pesmijo poslovimo od lokalne vodičke. Čaka 
nas večer namenjen druženju, saj nas po večerji v hotelu dočakajo 
z živo glasbo in kmalu se že zavrtimo in zapojemo. Še natakarje 
smo navdušili, prav lepo so se pozibavali, a zaplesat niso upali.
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Nedelja, 23. oktober 2022

Nedeljsko jutro je prišlo prehitro in že smo se poslavljali od prijaznega osebja hotela Montenegro, ki 
nam bo ostal v lepem spominu. Edini minus so bila baje le vrata tuš kabin, a o tem kdaj drugič. Je bilo 
pa na račun ozkih vrat veliko smeha. Pred sabo smo imeli še celo nedeljo, ki jo je bilo treba kar najbolje 
izkoristiti. Še zadnjič se v Tivatu vkrcamo na trajekt in že hitimo proti rumenemu mestu, kot radi rečejo 
mestu Hercegnovi. Mesto je obarvano rumeno predvsem spomladi, ko zacvetijo številne mimoze, ki ga 
krasijo. Tudi drugače je to sončno mesto, kjer nas sprejme župan mesta Hercegnovi v spremstvu dveh 
mladih v narodnih nošah, ki nam postrežeta sveže fritule. Obiščemo trdnjavo in staro mestno jedro in 
že se poslovimo.

Tokrat na meji formalnosti ob prestopu hitro uredimo in že se vozimo po Hrvaški, kjer po štirih dneh 
vklopimo mobilne podatke in omrežje, saj je v Črni gori to predragi hec. Smo vseeno preživeli in te-
lefon uporabljali le za fotografiranje in bilo je prav luštno. Še enkrat občudujemo Pelješki most in že 
smo v dolini reke Neretve. Razgledi, ki se nam ponudijo so nekaj posebnega. Pred nami so lepo urejeni 
nasadi mandarin, ki polno zorijo, kanali za namakanje, čolni, ki vozijo po njih. Vse to in še mnogo več. 
Dih jemajoči prizori. V restavraciji nas že pričakujejo s kosilom, lokalni godci igrajo slovenske pesmi, 
mi zaplešemo in zapojemo...kar tam sredi doline reke Neretve, sredi nasadov mandarin. Seveda je ob 
odhodu prtljažnik avtobusa poln dišečih sadežev. Še dobro, da smo pravočasno spili in pojedli kar smo s 
sabo vzeli. Vsem in vsakomur, ki smo jih v teh dneh spoznali, ki so nas gostili in so se potrudili, da nam 
je bilo prijetno, se je predsednik zahvalil z darilnim paketom društva, v katerem je bil obvezno cviček 
in izbrano vino naših vinarjev. Tudi na ta način skrbimo za prepoznavnost.

Dobre volje in s pesmijo, ki nas je spremljala vso pot našega potepanja, se v poznih večernih urah vrne-
mo v domače kraje. Vsi veseli in polni lepih spominov... Še bomo šli.

Ob koncu mojega potopisa naj se zahvalim najprej predsedniku Martinu Kvartuhu in ekipi, ki je zaslužna 
za odlično izpeljano ekskurzijo. Zahvaljujemo se Občini Brežice in županu Ivanu Molanu, saj smo tudi z 
njihovo pomočjo z namenom promocije naše občine, lažje izpeljali ta projekt.

Zahvala gre tudi vsem, ki ste priskočili na pomoč pri pripravi hrane in prigrizkov, ki ste prinesli s sabo 
odlično pijačo in še kaj. In nenazadnje hvala vsem, saj ste bili več kot odlična družba.
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Odstranitev društvenih klopotcev 
Petek, 4. november 2022

Ko se leto prevesi h koncu, vinogradi samevajo brez 
slastnega grozdja, se vinarji v kleti pridno ukvarja-
jo z moštom in se trudijo izdelati čim boljše vino, 
je čas, ko se društvena klopotca začasno poslovita 
od svojega poslanstva – odganjanja ptičev in ustvar-
janja lepih melodij. Vinogradniki tudi ta dogodek 
proslavimo na svoj način – s kozarčkom rujnega in 
prigrizkom. Vsako najmanjše delo je tudi priložnost 
za druženje, izmenjavo mnenj med člani in vese-
lo popoldne v prijetni družbi, kot je bilo tudi pri 
odstranitvi klopotcev na rondoju na Čatežu in pri 
kralju cvička Matjažu Črpiču v Gaju. 
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Svečana seja Krajevne skupnosti Velika Dolina 
Četrtek, 17. november 2022

Ob zaključku mandata sveta KS Velika Dolina 
so v Prosvetnem domu na Veliki Dolini priredi-
li svečano sejo, ki jo je povezovala Rajka Križa-
nac, in obenem še namenu predali prenovljen 
prosvetni dom. Prisotne je nagovoril predsednik 
sveta KS Velika Dolina Fredi Žibert, besedo pa 
je imel tudi župan Ivan Molan, ki je izrazil upa-
nje, da bo svečana seja postala tradicionalna, 
saj je to priložnost za predstavitev dela, nagra-
jevanje posameznikov oz. društev ter srečanje 
in druženje krajanov.

Svečanost je bila priložnost tudi za podelitev 
priznanj KS Velika Dolina in tako je za uspešno 
sodelovanje, organizacijo prireditev, promoci-
jo kraja in KS priznanje, med drugimi, prejelo 
tudi naše društvo. V imenu Društva vinogradni-
kov Dolina - Jesenice je priznanje prejel pred-
sednik Martin Kvartuh.

Zanimiv in pester program so oblikovali MoPZ 
KUD Slavček, učenci OŠ Velika Dolina, ki so pri-
kazali, kako se trudijo ohraniti korenine in vezi 
z domačim krajem, KUD Mokriške vrane in Dru-
štvo vinogradnikov Dolina - Jesenice. Učiteljici 
na OŠ Velika Dolina Tadeja Božič in Zvonka Jar-
kovič sta predstavili projekt postavitve učnih 
tabel o zgodovini šolstva ter naravnih in kultur-
nih značilnostih teh krajev, ki so postavljene v 
središču vasi Velika Dolina.
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Pokušina mladih vin in izbor na Naj sirni tenki kolač 
Petek, 2. december 2022

In že smo v mesecu decembru, v prazničnem mesecu, ko 
smo člani društva polno zaposleni, saj smo prisotni na kar 
nekaj večjih dogodkih. Najprej je v začetku meseca, okrog 
Miklavža, pred nami organizacija prireditve, ki smo jo poime-
novali »Pokušina mladih vin in Izbor za Naj tenki sirni kolač 
2022«. Prireditev smo tradicionalno organizirali v Prosvetnem 
domu na Veliki Dolini.
Pri pokušini mladih vin, ki se je odvijala v Slavčkovih prosto-
rih, so sodelovali priznani in licencirani degustatorji Adi Brod, 
Roman Baškovč in Jože Prah, ki so pokušane vzorce vin zelo 
pohvalili, kletarjem pa podali nasvete in predloge za nadalj-
njo nego vin. Istočasno je v dvorani Prosvetnega doma komi-
sija, v sestavi Terezija Kos, Milka Brce in Mimica  Barkovič, 
dosledno in skrbno ocenjevala 12 vzorcev kolačev za izbor za 
Naj tenki sirni kolač. 

Po pokušini vin in oceni kolačev smo imeli tudi kulturni program, 
ki ga je vodila Darja Šumlaj, otvorili pa domači Slavčki s pesmijo. 
Prisluhnili smo besedam predsednika Martina Kvartuha, Rajke Kri-
žanac, podžupana Bogdana Palovšnika, oceni degustatorja Romana 
Baškovča in predsednici komisije Tereziji Kos, ki je podelila prizna-
nje za najvišje ocenjen tenki kolač Angeli in Ani Kuhar iz Ponikev. V 
nadaljevanju programa smo prisluhnili potopisu Irene Bogovčič, ki je 
štiridnevno ekskurzijo članov društva po Črni gori predstavila v sliki 
in besedi. Kot je običaj se je druženje, ob dobri kapljici, “zimskem 
suhem sadju” in tenkem kolaču, nadaljevalo v večerne ure. Naši mla-
di harmonikarji Matej Franko ter brata Blaž in Marko Vogrin pa so bili 
zadolženi za glasbene viže. 
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Pogostitev ob Božičnem koncertu na Veliki Dolini 
Nedelja, 25. december 2022

Da z domačimi Slavčki dobro sodelujemo ni več nobena skrivnost. Članstvo v obeh društvih se prepleta in 
smo oboji eni od najbolj aktivnih društev v našem kraju, ki ne manjkamo skoraj na nobeni prireditvi oziroma 
dogodku – eni s pesmijo, drugi z vinom, oboji skupaj pa z obilico dobre volje. Slavčki so se tudi tokrat na 
nas obrnili s prošnjo, da po končanem Božičnem koncertu, ki je bil 25. decembra 2022, v farni cerkvi na 

Veliki Dolini, poskrbimo za postrežbo obiskovalcev 
in nastopajočih na njihovem koncertu. Seveda 
smo prav radi pomagali, kot že veliko let do sedaj, 
saj nam tudi Slavčki vedno priskočijo na pomoč, 
ko jih potrebujemo. Tudi letos so nam zapeli veliko 
lepih pesmi. Kot gostje so nastopili Ljudske pevke 
in pevec iz Žejnega ter Irena Bogovčič, ki nam je 
predstavila dve avtorski pesmi. Preživeli smo lep, 
praznični večer in druženje pred cerkvijo se je 
nadaljevalo v sproščenem, prazničnem vzdušju.

Blagoslov mladih vin pri sv. Jakobu 
Torek, 27. december 2022

Z vinogradniško stojnico smo se ponovno 
odpravili do cerkve sv. Jakoba na Ponikvi, 
kjer je gospod župnik Janez Zdešar pri jut-
ranji maši blagoslovil mlada vina. Blagoslov 
vina se vsako leto opravlja 27. decembra na 
god sv. Janeza, najmlajšega od Apostolov, ki 
je zavetnik vinarjev in kletarjev. 

Čeprav je blagoslov v jutranjih urah na de-
lovni dan smo vsako leto priča vedno večje-
mu številu udeležencev, tako članov društva 
kot tudi ostalih krajanov, ki se po končani 
maši in blagoslovu preselijo k stojnici. Kuha-
no vino in čaj sta še kako prijala v hladnem 
zimskem jutru, pa tudi pecivo za posladkati 
smo imeli. Ob stojnici smo se kar zadržali. 
Kako tudi ne bi saj so nam zapeli tudi Slav-
čki. 

Ker se nismo želeli prehitro posloviti smo se 
vinogradniki prestavili k hramu Stanka Ku-
harja, kjer smo poskrbeli za obilno malico in 
kot vedno, zvrhan koš dobre volje.
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Potepanje - samostojna slikarska razstava Tanja Vugrin
Četrtek, 28. december 2022

Člani DV Dolina - Jesenice smo 
se, 9. decembra 2022, odzvali 
na vabilo naše sokrajanke Ta-
nje Vugrin, da s svojimi vini 
postrežemo gostom, ki bodo 
prisotni na njeni prvi razstavi 
slik v prostorih KS Jesenice na 
Dolenjskem. Večer se je začel 
s kulturnim programom, kjer 
sta nam zaigrala in zapela Ta-
njina sinova Tomaž in Matija 
Vugrin, nekaj svojih pesmi je 
prebrala njena sestra Irena 
Bogovčič, s prijetno glasbo in 
petjem pa sta prisotne  nav-
dušila še zakonca Pinterič. 

Gostje so si ogledali Tanjine slike, ob naši dobri kapljici in prigrizku se je druženje sproščeno nadaljevalo. 
Gostiteljica se nam je zahvalila za sodelovanje, mi pa smo bili hvaležni za še eno novo izkušnjo.

Tek brez meja – vstop Hrvaške v Schengen 

Nedelja, 1. januar 2023

Na pobudo Občine Brežice, ki je sodelovala pri praznovanju, smo se vstopu Hrvaške v schengensko in 
evrsko območje pridružili tudi člani Društva vinogradnikov Dolina – Jesenice. Praznovanje je zaznamoval 
simbolični Tek brez meja, ki ga je pripravil Klub cestnega in gorskega teka Samobor, ter je potekal od 
Svete Nedelje do Brežic. 
Na maloobmejnem prehodu Slovenska vas so tekače pričakali številni pred-
stavniki obeh sosednjih držav, med drugim brežiški župan Ivan Molan, županja 
Samobora Petra Škrobot in podžupan Svete Nedelje Gabrijel Deak. Molan je 
pozdravil vstop Hrvaške v schengen in izrazil zadovoljstvo, da smo ljudje ob 
južni meji končno dočakali Evropo brez meja, saj smo prebivalci na obeh stra-
neh meje od nekdaj povezani tako gospodarsko kot društveno in osebno, kot 
je dejal.

Samoborska županja Petra Škrobot je dejala: »Danes je velik dan za Hrvaško 
in zelo pomemben dan predvsem za prebivalce ob meji, saj bo z današnjim 
dnem njihovo vsakodnevno življenje lažje, še posebej za tiste, ki mejo dnevno prehajajo zaradi npr. 
dela. Vesela sem, da smo ta dogodek obeležili skupaj, saj so odnosi med sosednjimi občinami že sedaj 
res dobri. Tu so vsakoletna čezmejna srečanja pri Kalinu, v naših šolah se uvaja slovenščina kot izbirni 
predmet. Verjamem, da bomo v prihodnje naše sodelovanje še poglobili«.
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Svečana seja Krajevne skupnosti 
Jesenice na Dolenjskem

Petek, 6. januar 2023

Na svečano sejo, ki jo je po zaključku leta 2022, organizirala 
KS Jesenice na Dolenjskem v gostilni Strniša, so bili vabljeni 
vsi predsedniki oz. predstavniki društev v našem kraju. Na seji 
so predstavili delo in uspehe v preteklem letu ter najzasluž-
nejšim podelili priznanja. Svet KS Jesenice na Dolenjskem je 
kot uspešno prepoznal tudi delo našega društva ter nam podelil 
priznanje za dolgoletno in uspešno sodelovanje, organizacijo 
prireditev, promocijo kraja in krajevne skupnosti. Priznanje je 
sprejel predsednik Martin Kvartuh.

Veseli nas, da je naše delo vidno v obeh Krajevnih skupnostih, 
na območju katerih društvo deluje. Vedno se radi odzovemo 
na povabilo k sodelovanju, če tudi imamo istočasno več dogod-
kov, kar se nam vedno pogosteje dogaja. Želimo si, da bi naše 
društvo še naprej ohranjalo dobro energijo in, da bi bilo v tem 
materialnem svetu, ki ga živimo, vedno več prostovoljcev (kar 
seveda člani društva smo), ki bi v dobrobit vseh opravljali delo 
brez plačila.
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Strokovno predavanje in redni zbor članov 
Petek, 20. januar 2023

Zlata trsna rumenica v vinogradih dela čedalje več škode, 
zato smo imeli pred pričetkom rednega zbora članov izo-
braževanje predavatelja Domna Bajca iz KGZ Novo mes-
to. Predstavil nam je škodljivca, pod imenom ameriški 
škržatek, ki je prinašalec zlate trsne rumenice, ta pa trti 
povzroči hiranje, da v nekaj letih odmre. Pomembno je 
pravočasno zatiranje, ki je celo obvezno najmanj enkrat 
letno. Seznanil nas je s preventivnimi ukrepi za prepreči-
tev širjenja. Pojasnil je tudi, če je v vinogradu v žarišču 
okužbe 20 odstotkov ali več trt z bolezenskimi znamenji, fi-
tosanitarni inšpektor odvzame dodatne vzorce za preiskave 
in celo odredi uničenje trt v tem vinogradu, kar je najhujši 
možni ukrep za preprečitev širjenja.

Ker je bila tema predavanja izredno zanimiva, precej vpra-
šanj in na koncu razvita širša razprava, smo z zborom članov 
začeli malo pozneje. Ker smo imeli redni zbor članov smo 
obravnavali standardne vsebine. Po ugotovljeni sklepčnosti 
je predsednik Martin Kvartuh predstavil izvedene aktivno-
sti društva v preteklem obdobju, blagajničarka Anita Vogrin 
je podala finančno poročilo. Član nadzornega odbora Simon 
Ivanšek je podal poročilo nadzornega odbora po seznanitvi 

in pregledu finančnega poslovanja Društva 
vinogradnikov  Dolina – Jesenice. Nadzor-
ni odbor, v sestavi Ivan Novoselič, Simon 
Ivanšek in Jože Lončarič, je ugotovil, da 
društvo deluje in posluje v skladu s sta-
tutom društva in predpisi. Predsednik je v 
nadaljevanju podal programske usmeritve 
oz. plan dela in finančni načrt za leto 2023 
ter izpostavil obeleževanje 70 let delova-
nja Slavčkov, kjer bomo sodelovali tudi 
vinogradniki in povabil k številčni udelež-
bi ter sodelovanju vse člane društva. Vsa 
poročila in plane so prisotni člani na zboru 
soglasno potrdili z dvigom rok. 

Po zaključku zbora smo pripravili tudi malico, da smo ob 
druženju lažje zvrnili kakšen kozarček.
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Rez trte ob sv. Vincencu 
Nedelja, 20. januar 2023

Tradicionalno se vsako leto na praznik sv. Vincencija zberemo v  vinogradu 
katerega od članov Društva vinogradnikov Dolina – Jesenice. Letos smo 
obiskali našega člana Bojana Grada in prvo rez opravili v njihovem družin-
skem vinogradu, ki je zasajen na čudoviti lokaciji v Žakovcu na Ponikvah 
pri Veliki Dolini. Tam stoji tudi najstarejša zidanica, ki nudi toplo zavetje 
ob različnih dogodkih. Trto smo, kot je v navadi, obrezali in jo zalili s cvič-
kom, da bo tudi letos zdrava in lepo obrodila. Po napornem delu smo se 
preselili v zidanico, kjer smo nazdravili z domačo kapljico in se okrepčali z 

vinogradniško malico. Gospodinja Olga je poskr-
bela za odlično orehovo potico, Marko Vogrin pa 
za domače viže s svojo harmoniko.
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12. tradicionalni vinogradniški pohod 
Sreda, 8. februar 2023

Prešernov dan, 8. februar, smo vinogradniki počastili s pohodom 
po bližnjih vaseh, gričih ter vinogradih, ki jih v našem koncu ne 
manjka. Letos so člani in prijazni vaščani Cirnika organizirali res 
poseben pohod po Cirniku, katerega smo nekateri prvič podrobno 
spoznali. Zbrali smo se na dvorišču gostoljubne družine Šumlaj, 
kjer so nas počastili z domačimi dobrotami, kuhanim vinom, ča-
jem in »štamperčki«, ki so prav prišli, saj je bilo jutro zelo mrzlo. 
Pohod smo pričeli s kulturno umetniškim programom, kot se spo-
dobi za ta dan. Slavčki so zapeli Zdravljico, deklice iz vasi pa so 

recitirale poezijo. Darja Šumlaj nam je na zanimiv način predstavila pomen vasi Cirnik skozi zgodovino, 
njegovo lego in čas, ko so se ljudi umikali v hribe pred Turki. Jaz osebno sem si najbolj zapomnila zgod-
bo Čičevega gradu iz 15. stoletja, od katerega so ostale le pod rastjo skrite ruševine in s tem povezano 
zgodbo o zakopanem zlatem teletu, katerega bi se verjetno splačalo poiskati nekje na Cirniku. 

Tako, sedaj pa pot pod noge... vendar ne za dolgo. Po krajši poti 
navzdol med kostanjevim gozdom in prekrasnim razgledom na 
Panonsko nižino vse do Hrvaške, nas so že sprejeli člani društva, 
ki imajo vinograde na zaselku Cirnika, ki ga imenujejo Rigelj. 
Člani družin Guček, Krmpotič in bratov Frigelj so nas pogostili 
ob njihovih vinogradih. Mize so se spet šibile od prigrizkov in 
pijače, razgled v dolino pa nas je pustil brez besed.

Sedaj nas je pot vodila navkreber in vse zaužito se je pokurilo. Na poti smo videli veliko urejenih  do-
mačij, zidanic, poslopij, vinogradov, pa tudi stare lesene hiše, ki so nas popeljale skozi čas. Pogovor v 
koloni je bil zelo živahen, pohodniki pa zelo dobre volje. Nisem ravno ljubiteljica pohodov, vendar mi 
to postaja kar všeč.

Pot smo nadaljevali proti 
vrhu, kjer nas je ob svoji 
zidanici najprej prijazno 
ustavil Jože Budič z dru-
žino in ponovno smo lahko 
zvrnili kozarček ali dva. 
Nadaljevali smo do Bizja-
kovih, kjer so nas vabili na 
svoje posestvo in v klet. 
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Pričakala nas je lepo pripravljena miza polna domačih dobrot in vin iz domačega vinograda. Ljubo in 
Tanja z družino, starši ter s pridnimi rokami ustvarjajo svojo zgodbo na razširjeni kmetiji, kjer z dobrimi 
vini, kulinariko, v ospredju s suhomesnati izdelki in predvsem domačimi različnimi siri razvijata svojo 
strast do kvalitetnih proizvodov. Hvala za pogostitev z dobrimi željami, da jim uspe in da ne odnehajo. 

Pohod smo nadaljevali v spremstvu nekaj snežink, po 
cesti, ki nas je peljala višje in višje. Spoznali smo, da 
je vas Cirnik res razpotegnjena, raznovrstna in na-
seljena. Proti vrhu Cirnika pa presenečenje v obliki 
mlake, oz. manjšega jezerca, v katerem se lesketa 
očuvana in lepa starejša hiška Kovačevih. Darja, ki je 
domačinka in dobro pozna vse kotičke vasi, nam je 
pokazala kje je po vojni strmoglavilo letalo (verjetno 
pilot ni računal na tako nadmorsko višino vasi). Vas 
se še kar nadaljuje in tam gor je ena domačija lepša 
od druge. Na Cirniku so res pridni ljudje, saj so polja 
obdelana, ne glede na velik naklon zemlje.

Pri vinogradu in zidanici Franko so nas že ob poti pričakali s polno mizo, pijačo in domačo vižo, ki so jo 
zaigrali mladi člani našega društva Matej Franko, Aleks Škrlec in Leon Mlakar. Naša naslednja točka na 
vrhu hriba Gornjega Cirnika je bila cerkvica Sv. Križa, ki jo obdaja šelestenje kostanjev in je zadnji dom 
cirnčanov. Pohodniki smo se poklonili in obiskali sorodnike na pokopališču. Opazili smo, da ima cerkvica 
izredno nizka vhodna vrata, ki so onemogočila vdor Turkov na konjih. Čez Kušino in vinogradi na levi stra-
ni smo nadaljevali pot proti nadmorski višini 353,3 m. Pri Andreju Kvartuhu smo se okrepčali z letošnjim 
pridelkom vin v njegovi kleti. Andrej je pridno s fotoaparatom zabeležil zanimive trenutke. 

Pot smo nadaljevali proti Bukovini, kjer smo zagledali večje zaplate snega, lovce in domačine, ki so nas po-
novno pričakali s pogostitvijo. Nisem več prepričana koliko postojank smo že imeli. Na Bukovini smo pred 
lovskim domom naredili skupinsko fotografijo in se nato odpravili na zaključek do Stanka in Mimi Barkovič, 
kjer so pridni kuharji že predhodno pripravljali jedi v kotlih. Pojedino so naši mladi člani začinili z domači-
mi vižami. Odpravili smo se  proti domu polni lepih trenutkov in res velika HVALA za tako lepo organiziran 
pohod, gostiteljem pa za pojedine in pijače.

Šele sedaj vem zakaj se cirnčani radi poročajo v vasi. Takega razgleda kot ga imajo oni, nima nihče.

Olga Grad
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Trening društvenih degustatorjev v Gaju
Petek, 17. marec 2023

Društveni licencirani ocenjevalci Ljubo 
Bizjak, Mihael Kvartuh, Boštjan Lazanski in 
Matjaž Črpič so se tudi letos, kot vsako leto 
pred društvenim ocenjevanjem, zbrali pri 
Svetniku v Gaju, da uglasijo svoje brbonči-
ce, uskladijo ocenjevanje in karakteristike 
vin. Prisotni, tako ocenjevalci kot ostali, so 
s sabo prinesli preko 20 različnih vzorcev 
vin, ki jih potem degustirajo. Kljub času, ki 
ga moramo nameniti treningu in vemo, da 
nam tega vsem kronično primanjkuje, se 
je takšen način dela, ki ga izvajamo ravno 
na pobudo ocenjevalcev samih, prijel in je 
postal del »ocenjevalnega tedna«.

Pobiranje vzorcev za društveno ocenjevanje vin
Nedelja, 19. marec 2023

Vzorce za društveno ocenjevanje vin vsako leto poverjeniki 
po vaseh pobirajo v nedeljo (po dogovoru z vinogradniki 
lahko tudi v soboto) pred izvedbo ocenjevanja, ki pa ga 
nato izvedemo med tednom, natančneje vsako leto na to-
rek. Pred tem na seji upravnega odbora člani dobijo vsa po-
treben material (steklenice, zamaške, ves pisni material…) 
in so zadolženi in odgovorni za skrbno pobrane, označene 
in popisane vzorce. Nato v nedeljo popoldne vzorce dosta-
vijo na zbirno mesto, letos k Svetniku v Gaj, kjer vzorce 
sortiramo po sortah vin, jih popišemo, oštevilčimo in do 
ocenjevanja shranimo na ustrezni temperaturi. Pripravi-
mo prostor za ocenjevalni komisiji in še enkrat vse preve-
rimo tako, da je pripravljeno na ocenjevanje.
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Društveno ocenjevanje vin 
Torek, 21. marec 2023

Tradicionalno društveno ocenjevanje vin smo tudi v letošnjem letu organizirali pri Svetnikovih v Gaju, 
kjer so zagotovljeni dobri pogoji za delo dveh ocenjevalnih komisij. Za nemoteno delo komisij smo 
skrbno pripravili prostor. Že več let člani komisije med ocenjevanjem tekoče spremljajo potek dela in 
posamezne ocene na panojih, kar izboljša delo, da je opravljeno hitreje in učinkoviteje. Oba predse-
dnika komisij sta pohvalila organizacijo ocenjevanja. Evidenca vseh rezultatov se sproti in tekoče vodi 
računalniško, za kar sta zadolžena Mitja Markl in Andrej Kvartuh, vsak za svojo komisijo. Zaradi dodatne 
kontrole vse podatke preverjamo in vodimo tudi ročno, za kar pa skrbita Anita Vogrin in Darja Šumlaj. 
Tako je delo potekalo tekoče in brez napak.

Ocenjevalci so imeli veliko dela, saj so morali oceniti 
več kot 140 vzorcev vin in bili razdeljeni v dve komisiji:

• komisijo za bela vina, modro frankinjo in penine so 
sestavljali: Milena Rožman kot predsednica ter člani Jože 
Prah, Mihael Kvartuh, Matjaž Črpič in Ljubo Bizjak.

• komisijo za rdeča vina pa so sestavljali: Andrej Bajuk 
kot predsednik ter člani Boštjan Lazanski, Stanislav 
Barkovič, Roman Baškovč in Miha Komatar.

Kralj cvička za leto 2023, z 
visoko oceno 16,20 in veli-
ko zlato medaljo, je postal 
Darko Frigelj. Iskrene če-
stitke Kralju cvička!

Za cvičkom so naslednji šte-
vilčno najbolj zastopani vzor-
ci na društvenem ocenjeva-
nju vzorci modre frankinje 
in belega dolenjskega vina. 

Najvišjo oceno za modro frankinjo letnik 2022 je tokrat prejel Milan Krmpotič ter najvišjo oceno za do-
lenjsko belo Rudi Kos. Oba sta prejemnika velike zlate medalje, za kar jima iskreno čestitamo.

O ugotovitvah komisije in napakah vin, ki jih ugotovijo ocenjevalci, smo posamezne vinogradnike obves-
tili pisno. Naj vas na tem opomnim tudi, da v primeru kakšnih nejasnosti lahko vedno pokličete predse-
dnika društva Martina Kvartuha za dodatno pojasnilo. Več o poteku ocenjevanja, pripombah in pohvalah 
članov obeh komisij, boste prebrali v nadaljevanju biltena. 

Čestitke tudi vsem ostalim prejemnikom priznanj in medalj za odlična vina, ki jih pridelujete! Prejeta 
listina je nagrada za vaš trud v vinogradu in kleti.



Društvo vinogradnikov Dolina - Jesenice36

Poročila predsednikov in članov 
komisij društvenega ocenjevanja vin

Andrej Bajuk (predsednik komisije A)

21. marca 2023 je na turistični kmetiji Črpič potekalo ocenjevanje vin, ki ga je organiziralo Društvo vi-
nogradnikov Dolina – Jesenice. Ocenjevanja sva se udeležila 2 uradna degustatorja KGZS – Zavoda Novo 
mesto na povabilo DV Dolina – Jesenice in Občine Brežice. Vina sta ocenili dve 5-članski degustacijski 
komisiji. Vodenje ene izmed njih mi je bilo zaupano, za kar se organizatorju tudi zahvaljujem.

Skupno smo ocenili 144 vzorcev vin, od tega komisija, 
ki sem jo vodil, je ocenila 71 vzorcev (vzorce vin cviček 
PTP, žametovka, dolenjsko rdeče in rose).

Letnik 2022 si bomo zapomnili kot letnik, ko je v času ve-
getacije vinske trte in v času dozorevanja grozdja vinog-
rade marsikje prizadela toča, predvsem pa visoke tempe-
rature in sušnato obdobje v času dozorevanja ter obilne 
padavine v drugi polovici septembra (predvsem v času 
trgatve poznih sort). Letnik, kjer so se pokazale velike 
težave v času fermentacije in je zelo zahteven za kletar-
jenje. Glede na kakovost grozdja na eni strani in glede na 
težave v času predelave oz. fermentacije na drugi strani 
se srečujemo na eni strani z odličnimi vini, na drugi pa 
z vini s pomanjkljivostmi ali celo bolezenskim stanjem. 

Vzorci cvička so bili zelo izenačeni v kakovosti, kjer so sicer posamezni vzorci nekoliko izstopali pred-
vsem v okusu oz. gladkosti. Glavnina cvičkov je pregrobih, predvsem kot posledica slabše dozorelosti 
žametovke (obremenitev po trsu?!) oz. bi jih bilo potrebno enološko obdelati. Že visoka barva cvičkov 
je nakazovala na grobost, sicer pa polni v okusu. Slika dolenjskega rdečega je podobna kot v preteklem 
letu, žal se niso pokazala v svoji kakovosti. Dolenjsko rdeče vino mora biti rdeče in ne rdečkasto, torej 
brez prisotnosti belih sort in vino z uglajeno kislino. Tudi kakovost žametovk ni navdušila – zeleni tanini, 
grobost ter bolezensko stanje. Zaključili smo z dvema vzorcema roseja – eden z napako, drugi s tankim 
telesom in previsoko kislino. Kakovost vin kaže, da je bil letnik zelo težaven oz. se je potrebno zave-
dati, da mora biti vinar v takšnih letnikih veliko bolj pozoren in dosleden v času predelave in alkoholne 
fermentacije.

Komisija je izločila le 13 % vin, kar je za težavnost letnika relativno malo. Vendar so bile izločitve pred-
vsem zaradi bolezenskega stanja (cik, hlapni fenoli), nekaj tudi zaradi napak (bekser, oksidacija). 

V svojem imenu in v imenu komisije čestitam vsem vinogradnikom za dosežena odličja. Prav tako pa 
čestitke organizatorju za vzorno izpeljano degustacijo.

Andrej Bajuk
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Stanislav Barkovič (član komisije A)

Stanislav Barkovič (član komisije A)

Na letošnjem ocenjevanju vin, ki je potekalo 21. marca 2023 na kmetiji “Svetnik”, sem sodeloval v cvič-
kovi komisiji. Ocenjevali smo tudi dolenjsko rdeče in nekaj vzorcev žametne črnine, ter dva vzorca rose 
vina. Letnik 2022 je bil zahteven letnik, saj je grozdje bilo kljub večji alkoholni stopnji, nedozorelo, 
oziroma prisiljeno dozorelo, kot bi moralo biti. Cvički so bili bolj grobi in temnejši. Kljub trudu naših vi-
nogradnikov in kletarjev smo bili letos pri cvičkih priča večjemu številu napak in bolezni, od povprečja, 

še posebej pa se je to odražalo pri vzorcih žametne 
črnine, saj uspeh zagotavlja, biti dober vinogradnik in 
tudi dober kletar. Na splošno pa je bil letnik zadovoljiv, 
glede na spremenjene klimatske razmere. Verjetno 
bomo tudi to morali v prihodnje imeti v zakupu. 

Na koncu bi se rad zahvalil upravnemu odboru za po-
vabilo, za dobro organizacijo ocenjevanja in nemoten 
potek, vinogradnikom in vinarjem pa čestitam za dose-
žena odličja in jim želim uspešno delo tudi v prihodnje.

Stanislav Barkovič
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Milena Rožman  (predsednica komisije B)

Društvo vinogradnikov Dolina – Jesenice mi je na društvenem ocenjevanju, 21. marca 2023,  zaupalo 
vodenje komisije, ki je ocenjevala bela vina in modro frankinjo.
V letu 2022 so  vinogradnikom  veliko skrbi povzročale vremenske razmere. Leto  je bilo pestro in pre-
cej naporno. Pomlad je bila  deževna, velik potencial bolezni, predvsem peronospore, k sreči pa ni bilo 
pozebe; v poletnih mesecih ekstremna suša, konec avgusta  nekaj padavin. Leto se je začelo stresno, na 
koncu pa smo dobili zelo lep letnik, tako količinsko kot kakovostno. 

Na splošno so vremenske razmere bolj ugajale rdečim sortam in ocenjene modre frankinje potrjujejo 
ravno to. So lepo obarvane, s prijetno sadnostjo in aromo. V nekaj vzorcih je bilo zaznati oksidativen 
ton in grobost. Izločena sta bila samo dva vzorca: eden zaradi bekserja in drugi zaradi prevelike vseb-
nosti prostega žvepla. S higieničnim kletarjenjem, spremljanjem prostega žvepla in uporabo enoloških 
sredstev se te stvari še dajo popraviti.

Pri belih vinih je pa bilo v nekaj vzor-
cih zaznati prebitek žvepla – rahla 
reduktivnost, ko vino potrebuje zrak. 
Dolenjsko belo in bele zvrsti: harmo-
nična in pitna vina, s prijetno kislino 
in cvetico. Razen enega so vsi vzorci 
dosegli kakovostno oceno. 

Bela sortna vina - laški rizling in char-
donnay: lepi predstavniki svojih sort, 
z izraženo strukturo, cvetico in har-
monijo. Sploh chardonnayi so navdu-
šili s sortnostjo, cvetico in polnostjo. 
Na koncu smo ocenili še  3 vzorce 
penin, ki so vse   dosegle vrhunsko 
oceno. Čestitke pridelovalcem!

Izločitev je bilo malo, napake (bekser in oksidacija), ki se  v tem stanju še da popraviti. 
Zahvaljujem se članom ocenjevalne komisije za res zavzeto in marljivo delo. Prav tako  se v imenu celot-
ne komisije zahvaljujem organizatorju in sodelujočim tako za vabilo kot za lepo izvedeno ocenjevanje. 

Milena Rožman 
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Ljubo Bizjak (član komisije B)

Na letošnjem ocenjevanju vin, ki je potekalo 21. 
marca 2023, sem sodeloval v komisiji, ki je ocenje-
vala modro frankinjo, bela vina in penino. 
Modre frankinje so bile povprečno zelo visoke barve, 
lepe polne in z izraženo sortno harmonijo.
Dolenska bela vina so bila povprečno lepo uglajena, 
harmonična, s prijetno cvetlico in kislino.

Belih zvrsti je bilo le nekaj vzorcev, vendar so bili 
nadpovprečno harmonični in zelo polni. Sledila so 
bela sortna vina, ki so bila zelo lepa sadna in harmo-
nična. Izpostavil bi vzorce laški rizling, chardonnay 
in kerner, ki so dosegli vrhunske ocene. 

Na koncu smo ocenjevali tri penine, ki so dosegle vrhunske ocene.

Izločitev je bilo malo, največ jih je bilo zaradi napak, bekser in oksidacija, ki se v večini vzorcev še dajo 
popraviti.

Zahvaljujem se za zaupanje in lepo izpeljano ocenjevanje. Uspešno kletarjenje vsem skupaj še naprej 
in iskrene čestitke za prejeta odličja.

Ljubo Bizjak

Jože Prah (član komisije B)

Spoštovane vinogradnice, spoštovani vinogradniki,

hvala za zaupanje in povabilo. Kot je običaj vaše-
ga društva so tudi letos, kljub težavnemu letniku, 
vina odlična. Ocenjeval sem modre frankinje, ki 
so čudovito obarvane, sadne. Čudoviti predstav-
niki modrih frankinj, čeprav nekoliko preveč ohla-
jeni vzorci. Imeli smo čudovito paleto dolenjskih 
belih vin in bele zvrsti, ki so vse ocenjene z visoko 
kakovostno oceno. Prav tako smo imeli zelo lepa 
sortna vina z nekaj vrhunskimi ocenami. Na kon-
cu smo ocenili tri penine, ki so zasluženo dosegle 
vrhunske ocene. Kapo dol! 

Tudi v bodoče vam želim tako dobrih vin!

Jože Prah
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Cviček
priimek in ime naslov                                                               št. točk        odličje

Frigelj Darko Jesenice na 
Dolenjskem

16,20 VZM

Črpič Matjaž Gaj 16,17 ZM

Zofič Roman Cirnik 16,17 ZM

Kvartuh Martin Koritno 16,13 ZM

Strniša Mladen Jesenice na 
Dolenjskem

16,13 ZM

Vogrin Branko Velika Dolina 16,13 ZM

Semenič Ljubomir Koritno Leseni 
sod 2 16,10 ZM

Zevnik Ivan Laze C2 16,10 ZM

Lazanski Stane Nova vas 16,07 ZM

Barkovič Stanislav Brezje 1 16,07 ZM

Katič Srečko Loče 16,07 ZM

Družina Bizjak Cirnik C9 16,07 ZM

Družina Bizjak Cirnik C21 16,07 ZM

Barkovič Stanislav Brezje 2 16,07 ZM

Povh Branko Obrežje 16,03 SM

Zofič Maja Cirnik 16,03 SM

Škofljanc Miroslav Koritno 16,00 SM

Bogovčič Aleš Velika Dolina 16,00 SM

Lazanski Boštjan Laze S 16,00 SM

Družina Bizjak Cirnik C15 16,00 SM

Čudič Aleksander Brezje 3 16,00 SM

Črpič Mitja Cirnik 16,00 SM

Lazanski Boštjan Laze R 16,00 SM

Gramc Anton Gaj 16,00 SM

Laktić Miroslav Danica Brežice 1 15,97 SM

Bogovčič Anton Laze 15,97 SM

Valek Milan Koritno S5 15,97 SM

Semenič Ljubomir Koritno S12 15,97 SM

Bizjak Slavko Jesenice na 
Dolenjskem

15,93 SM

Semenič Ljubomir Koritno S5 15,93 SM

Grad Bojan Laze 15,93 SM

Zevnik Ivan Laze C1 15,93 SM

Kvartuh Andrej Obrežje 15,90 SM

Semenič Ljubomir Koritno C7 15,90 SM

Družina Budič Podgračeno C4 15,90 SM

Valek Milan Koritno S2 15,87 SM

Bajs Črtomir Brezje 15,87 SM

Semenič Ljubomir Koritno S10 15,87 SM

priimek in ime naslov                                                               št. točk        odličje

Budič Miha Podgračeno C6 15,83 PP

Črpič Marjan Nova vas 15,83 PP

Črpič Marjan Nova vas 1 15,80 PP

Pucelj Mojca Dobruška 
vas

15,80 PP

Kuhar Stanko Ponikve 15,60 PP

Žametna črnina
Kvartuh Martin Koritno 15,83 PP

Dolenjsko rdeče
Šinko Sandi Laze 16,27 PP

Črpič Marjan Nova vas 16,20 PP

Škofljanc Miroslav Koritno 16,20 PP

Lazanski Boštjan Laze 16,20 PP

Vogrin Alojz Jesenice na 
Dolenjskem

16,17 PP

Božič Matej Rajec 16,13 PP

Frigelj Jože Loče 16,10 PP

Brce Stanko Ribnica 16,10 PP

Laktić Danica Miroslav Brežice 16,10 PP

Vogrin Drago Sela pri 
Dobovi

16,10 PP

Zorič Marko Nova vas 16,03 PP

Deržič Franc Laze 16,00 PP

Kos Martin Jesenice na 
Dolenskem

15,93 PP

Rose
Bukovinski Dušan Koritno 16,03 PP

Modra frankinja - barique 2005
Semenič Ljubomir                                    Koritno S1 18,13 VZM

Modra frankinja 2019
Barkovič Stanislav                                    Brezje 18,17 VZM

Rezultati ocenjevanja
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Modra frankinja - 2021
priimek in ime naslov                                                               št. točk        odličje

Valek Marko Koritno 18,20 VZM

Črpič Matjaž Gaj 18,13 VZM

Modra frankinja - bela - polsladka

Valek Marko Koritno 17,93 ZM

Modra frankinja
Krmpotič Milan Loče 18,13 VZM

Barkovič Stanislav Brezje 18,10 VZM

Petrišič Sandi Krško 18,03 VZM

Hostnik Martin Gaj 18,00 ZM

Brce Stanko Ribnica 17,97 ZM

Šumlaj Sandi Cirnik 17,97 ZM

Vogrin Boštjan Dvorce 17,93 ZM

Komočar Jože Sobenja vas 17,90 ZM

Kvartuh Martin Koritno 17,83 ZM

Frigelj Darko Jesenice na 
Dolenjskem

17,77 ZM

Gramc Tone Gaj 17,70 ZM

Valek Milan Koritno 17,67 ZM

Družina Bizjak Cirnik 17,67 ZM

Kuhar Gregor Ponikve 17,63 ZM

Bajs Andrej Ponikve 17,37 SM

Črpič Marjan Nova vas 17,13 SM

Dolenjsko belo - pol suho
Kos Rudi Rajec C4 17,10 VZM

Dolenjsko belo
Kos Rudi Rajec C1 17,10 VZM

Katič Srečko Loče 16,97 VZM

Povh Darko Obrežje 16,93 VZM

Budič Roman Sela pri 
Dobovi

16,93 VZM

Bajs Božidar Brezje 2 16,87 VZM

Zofič Roman Cirnik 16,87 VZM

Kvartuh Martin Koritno 16,83 VZM

Frigelj Ivan Veliki Obrež 16,83 VZM

Fresl Matija Ponikve 16,83 VZM

priimek in ime naslov                                                               št. točk        odličje

Strniša Mladen Jesenice na 
Dolenjskem

16,80 VZM

Vogrin Drago Sela pri 
Dobovi

16,80 VZM

Družina Bajs Nova vas 16,80 VZM

Kuhar Gregor Ponikve 16,80 VZM

Lazanski Boštjan Laze 16,77 VZM

Povh Branko Obrežje 16,77 VZM

Prosenik Jožef Dobova 16,77 VZM

Črpič Mitja Cirnik 16,73 ZM

Šinko Sandi Laze 16,73 ZM

Črpič Marjan Nova vas 16,70 ZM

Povh Matej Obrežje 16,67 ZM

Novosel Robi Rajec 16,63 ZM

Družina Budič Podgračeno 16,60 SM

Obranič Danijel Nova vas 16,60 SM

Frigelj Darko Jesenice na 
Dolenjskem

16,53 SM

Semenič Ljubomir Koritno S17 15,77 PP

Dolenjsko belo - bela zvrst
Črpič Matjaž Gaj 17,20 VZM

Družina Bizjak Cirnik 17,17 VZM

Škofljanc Daniel Koritno 17,03 VZM

Renski rizling
Markl Mitja Velika Dolina Pol suhi 17,77 ZM

Laški rizling
Krmpotič Milan Loče 17,87 ZM

Valek Marko Koritno 17,73 ZM

Bukovinski Dušan Koritno 17,67 ZM

Čudič Primož Brezje 5 17,67 ZM

Šumlaj Sandi Cirnik 17,57 ZM

Laški rizling - pol suhi
Blažinč Peter Dobova Pol suhi 18,07 VZM
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Kerner
priimek in ime naslov                                                               št. točk        odličje

Bizjak Tjaša Cirnik Pol suhi 18,20 VZM

Sauvignon
Šumlaj Aljaž Cirnik Pol sladki 18,03 VZM

Penina
Valek Milan Koritno Pol suha 18,27 VZM

Valek Milan Koritno Pol sladka 18,27 VZM

Levec Rudi Dobova Suha 18,13 VZM

Chardonnay - pol suhi
priimek in ime naslov                                                               št. točk        odličje

Bizjak Katja Cirnik Pol suhi 18,17 VZM

Chardonnay
Kvartuh Mihael Koritno 18,10 VZM

Markl Mitja Velika Dolina 1 18,07 VZM

Markl Mitja Velika Dolina 2 17,87 ZM

Povh Franc Jesenice na 
Dolenjskem 17,63 ZM
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Ocenjevanje vin v okviru 51. Tedna cvička
April 2023

Ocenjevanje vin je na Kmetijsko gozdarskem zavodu Novo mesto potekalo med 12. in 14. aprilom 2023, 
skupaj pa so ocenjevalne komisije ocenile 618 vzorcev vin iz vseh 32 vinogradniških društev, članic ZDVD. 

Naše društvo se je letošnjega ocenjevanja udeležilo z 10 vzorci različnih vin. Člani društva, ki so vzorce 
oddali so prejeli naslednje ocene za svoja vina in listine za doseženo oceno. 

• Stanislav Barkovič - modra frankinja 2017  – 18,10 – ZLATA MEDALJA
• Stanislav Barkovič - modra frankinja 2019  – 17,47 – SREBRNA MEDALJA
• Stanislav  Barkovič - modra frankinja 2022 – 17,43 – SREBRNA MEDALJA
• Družina Bizjak – chardonnay 2022 – 17,77 – ZLATA MEDALJA
• Družina Bizjak - kerner 2022 – 16,77 – PISNO PRIZNANJE
• Družina Bizjak  - cviček PTP 2022 – 15,93 – SREBRNA MEDALJA 
• Milan Valek - peneče belo Marija – 17,50 – SREBRNA MEDALJA
• Milan Valek – modra frankinja 2021 – 17,37 – SREBRNA MEDALJA
• Milan Valek – cviček PTP 2022 – 15,37
• Roman Zofič - cviček PTP 2022 – 15,80 – PISNO PRIZNANJE

Na največji vinsko-turistični prireditvi na Dolenjskem – 51. Tednu cvička, ki bo tudi letos v Novem mes-
tu, bomo prisotni tudi člani našega društva. V petek, 26. maja 2023, se bomo tradicionalno udeležili 
vinogradniške povorke. 
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Strokovna ekskurzija Bizeljsko - Kozje 
Sobota, 22. april 2023

Nekako se vsako leto spomladi v društvu odločimo 
za krajši izlet in če je le mogoče radi obiščemo 
nam bližje kraje in domače ponudnike turističnih in 
drugih zanimivosti. Tudi letos smo se na prvo lepo 
in sončno soboto, 22. aprila 2023, odpeljali preko 
“meje” na Štajersko, natančneje obiskali smo Bi-
zeljsko in Kozjansko.

Naša prva postaja je bila pri Najgerjevih v Brezovici, 
kjer smo si ogledali njihovo repnico. 

Seveda brez degustacije vin ni šlo. Tudi za prvo malico so poskrbeli. Ugotovili smo, da bi bila repnica 
odlično zaklonišče ob potresu, saj prenese velike obremenitve. Če pa je v njej shranjena dobra kapljica 
še toliko bolje. Smo pa vseeno bili veseli, ko smo prišli ven in se prepustili toplim žarkom sonca.

Pot smo nadaljevali na Bukovje, kjer smo bili najprej nagraje-
ni s čudovitimi razgledi, nakar nas je sprejela ga. Lea Babič in 
nam predstavila svojo zbirko majolik. Navdušeni smo bili tudi 
z njenimi drugimi hobiji, saj je gospa Lea vsestranska. Leta 
2015 je bila razglašena celo za kmetico Slovenije. Poskusili 
smo še sveže pečen bizeljski ajdov kolač in že smo se poslovili 
od Babičevih.

Za nekaj časa smo zapustili bizeljske griče in se 
med kratko vožnjo proti Kozjanskemu malo poučili 
o teh krajih in prebivalcih, saj je Irena Bogovčič iz-
koristila vsako minuto in nam natrosila zanimivosti 
in zgodovinska dejstva o krajih skozi katere nas je 
pot vodila tega dne. V Bučah, natančneje v Vrenski 
gorci, nas je dočakal mlad vinogradnik in nam na 
zanimiv način predstavil njihovo posestvo na Gruski 
in njihov vinotoč Mramor. Bilo je rahlo vetrovno, a 
nismo se pustili motiti, saj so Markove zgodbe, vina 
iz njihove kleti in odlična ocvirkova pogača prevzeli 
našo pozornost.
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In že so nas pričakovali v Kozjem, v gostilni Kozjanski dvor. Po 
odličnem domačem kosilu in kapljici rujnega je zapela Vin-
kova harmonika in noge so same odhitele na plesišče. Odlič-
na družba, dobra hrana in pijača, potem pa še domača viža 
harmonike… sprostitev za dušo in telo. Bili smo priča akciji 
tamkajšnjih gasilcev in domačinov, ki so ravno takrat mimo 
pripeljali majnik. Takšnega še nismo videli. Bilo je potrebno 
veliko spretnosti in iznajdljivosti, da so uspeli drevo dolgo 
33 m, uspešno pripeljati v dolino. Tudi njih je spremljala pe-
sem harmonike in glej ga šmenta, kar naenkrat smo postali 
ena velika skupina.

Vrnili smo se na Bizeljsko, kjer smo imeli v načrtu obisk kleti 
penin Istenič. V dogovoru z našo članico Barbaro Istenič, ki 
se nam je tega dne pridružila na izletu, nas je dočakal kle-
tar Andrej in nam najprej s pomočjo filma predstavil delo in 
proizvodnjo penin, potem pa nas popeljal še skozi proizvo-
dnjo, kjer nam je nazorno prikazal pot njihovega produkta 
od grozdja do steklenice penine za prodajo. 

V lepem domačem prostoru za degustacije smo nadaljevali z druženjem. Seveda brez pokušanja odličnih 
penin ni šlo, kakor tudi brez domače pesmi. Ireni je celo pripadla ta čast, da jo je gospa Barbara razglasila 
za viteza, saj je z eno potezo ogromne sablje prav elegantno odprla penino. Lepo doživetje za vse prisotne.

In že je noč prekrila deželo, prekrila “mejo” med Krajnsko in Štajersko in ne da bi se zavedali, se je dan 
končal. Bili smo zadovoljni in veseli, saj smo se še enkrat lepo imeli. Se že veselimo jesenske ekskurzije.
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Izbor za Županovo vino 2023
Torek, 18. april 2023
Komisijo za ocenjevanje vin v sklopu 11. izbora za Županovo vino za 
leto 2023, ki je potekalo v Mladinskem centru Brežice, je kot pred-
sednica vodila Milena Rožman, člani pa so bili Adi Brod, Jože Prah, 
Mihael Balon in Roman Baškovč. Letos je na ocenjevanje prispelo 
57 vzorcev, ki jih je prispevalo šest vinogradniških društev izmed 
svojih najboljših vin, ki so bila kot taka ugotovljena na društvenih 
ocenjevanjih vin.

Vsako leto se ocenjuje cviček in beli bizeljčan, ki imata oznako PTP 
- priznano tradicionalno poreklo. Letos je komisija ocenila 22 vzor-
cev cvička in 21 vzorcev belega bizeljčana. 

Na ocenjevanje za izbor Izbrano županovo vino 2023, ki je letos rumeni muškat, pa je prispelo 14 vzorcev. 
Naše društvo je oddalo 4 vzorce cvičkov, prispevali pa so jih Ljubo Bizjak, Stanislav Barkovič, Matjaž 
Črpič in Ljubo Semenič, ki izpolnjujejo pogoje za izbor županovega vina, ki jih določa Pravilnik za izbor 
županovega vina v občini Brežice, sprejet dne 21. 8. 2019. Med drugim mora imeti vinar, ki na ocenje-
vanju sodeluje s svojim vzorcem vina, dovoljenje za stekleničenje vina.

Uradna razglasitev zmagovalcev bo letos znana 23. junija, ko bo potekal Dan kruha, vina in salam, ki bo 
letos prvič na novi lokaciji - v starem mestnem jedru.

Območna revija poustvarjalcev 
glasbenega izročila »Napev - odsev«

Četrtek, 11. maj 2023
Na povabilo smo se vinogradniki Slavčkom pridružili na območni pevski reviji ljudskih pevcev, ki je bila 
letos v Prosvetnem domu na Veliki Dolini, v soorganizaciji Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti Bre-
žice in KUD Slavček. Četrtkovega deževnega popoldneva se je na Veliko Dolino pripeljalo kar 12 glasbenih 
skupin, mi pa smo bili zadolženi za postrežbo gostov (in seveda domačih pevcev), z našimi vini. Zaradi 
slabega vremena so nam gasilci prijazno odstopili svojo garažo za postavitev vinogradniške stojnice, kjer 
smo že pred začetkom revije, torej med vajami posameznih skupin, pevcem postregli društveni cviček in 
dolenjsko belo vino. Pevci so bili navdušeni nad takšno organizacijo in našo gostoljubnostjo, ker menda 
to na dosedanjih revijah, ki se vsako leto odvijajo v drugem kraju, ni navada. Mogoče pa smo s Slavčki 
podali povod, da bodo tudi v drugih krajih pevci povabili k sodelovanju lokalno vinogradniško društvo. 

Mi smo bili veseli, da s stojnico nis-
mo samevali v garaži, ampak je bil 
cel čas do revije okrog nje pravi 
»frker« z obilo dobre volje in petja.

Po zaključku revije smo Slavčkom 
pomagali dvorano spremeniti v je-
dilnico in gostom postreči z jedačo 
in pijačo. Očitno so se pevci dob-
ro počutili med nami, saj so se ob 
petju in šaljivkah zadržali še dolgo 
v noč. Po zaključku smo še počistili 
dvorano in jo pripravili za predsta-
vo, ki je bila že naslednji dan. 
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Slavčki kot vinogradniška pevska skupina
Nastop na Gregorjevem sejmu, sobota, 11. marec 2023

V soboto, 11. marca, smo Slavčki ponovno nastopali v kultur-
nem programu dolenjskih vinogradniških društev na Gregor-
jevem sejmu. Za razliko od lanskega leta, ko so nas sonce 
in visoke temperature presenetile za ta letni čas, smo letos 
prišli v oblačnem in vetrovnem dnevu in smo se bolj zadrževali 
v objemu šotora, kjer smo nastopali. Zopet je mama Manka 
povezovala program in navrgla kar nekaj šaljivih tudi na račun 
nas in našega društva. Poleg prireditvenega prostora v šotoru 
je prav prišel tudi prostor po nastopu, ko smo se malce okre-
pčali in potolažili prvo žejo. Letos smo nastopali sami, brez 
spremstva avtobusa in ostalih članov vinogradniškega društva.

Srečanje vinogradniških pevskih skupin v Trebnjem, petek, 12. maj 2023

Že tradicionalno, se vsako leto Slavčki odpravimo na romanje Srečanja vinogradniških zborov Dolenjske, 
ki se prav tako tradicionalno, že osmič, izvaja v kulturnem domu v Trebnjem. Tudi tokrat se nam vreme 
ni izneverilo in je poslalo osvežilno ploho, da ne bi bila situacija preveč razgreta. Letos je bilo sicer 
nekaj manj zborov – samo 5, sta pa prvič nastopali tudi dve glasbeni skupini, ki sta prav lepo popestrili 
zborovsko petje. Seveda je Zveza vinogradniških društev poskrbela tudi za potešitev praznih trebuhov in 
osušenih grl in nas prav dostojno počastila. Kot mi je ob predaji zahvale za sodelovanje povedal predse-
dnik Zveze Miran Jurak: »Gremo proti desetem srečanju!«

Sandi Šumlaj
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Predstavitev članov 
Društva vinogradnikov Dolina – Jesenice 

DARKO FRIGELJ

V društvu verjetno ni člana, ki ne bi vedel kdo je Darko Frigelj. Darko 
je član društva od same ustanovitve, ko so še debatirali o imenu, ki 
naj bi bil DV Mokrice. Hoteli so nekako tudi z imenom povezati obe 
krajevni skupnosti. In zmagal je predlog DV Dolina – Jesenice. Prav 
ta Darko je letos na društvenem ocenjevanju dobil najvišjo oceno za 
cviček in tako prejel laskavi naziv Kralj cvička za leto 2023.

Njegov uspeh seveda ni slučajnost, saj Darko kot izkušen vinogradnik s 
predanostjo in odgovornostjo dela in skrbi za svoj vinograd na Cirniku, 
kakor tudi za vino v kleti, ki kot vinogradnik z opravljenim kletarskim 
tečajem dobro ve, kaj je potrebno za pridelavo kakovostnega vina.

Darko, ki je že zelo zgodaj moral poprijeti za delo na kmetiji, je 
z materino pomočjo po prezgodnji izgubi očeta, začel kmalu po 
letu 1984 obdelovati še družinska vinograda. Vinograda so imeli 
na Rajcu in na Cirniku, a so prvotno zasajenih 2000 trt sčasoma 
razdelili med tri brate. Bratje Frigelj, poleg Darka še Ivan in Jože, 
so vsa leta ostali povezani in si še vedno priskočijo na pomoč, naj 
bo to v vinogradu ali pri delu na kmetiji.

Danes obdelujejo 750 trt. Darko posebej rad pohvali ženo Marjano, 
ki je glavna pri rezi v vinogradu, vsi ostali iz družine pa pomagajo 
pri ostalih opravilih. Sin Matej rad poprime za delo v vinogradu, 
prav tako snaha Nataša ter vnuka Gašper in Matevž. Frigljevi nekaj 
grozdja prodajo, večino pa porabijo za družinska srečanja in teh pri 
njih ni malo. 

Darko poudari, da se držijo načela manj je več, zato grozdje red-
čijo in s tem dosegajo kakovost, kar je vidno tudi po rezultatih, saj 
naslov Kralj cvička 2023 ni edini dosežek na ocenjevanjih v društvu, 
je pa največji. Darko je v teh letih prejel že veliko medalj in pri-
znanj. Je vse prisoten in aktiven v društvu že vsa leta. Prav tako je 
od ustanovitve član upravnega odbora in praporščak. Saj si društva 
brez Frigljevih bratov in njihovih žena kar ne predstavljamo. 

In nenazadnje ga veseli dejstvo, da se je sin Matej odločil dosaditi 
nekaj vrst trt na Cirniku in se zato ni bati, da bodo trte samevale 
in njihov hram ne bo več kraj za druženje. Tudi mi upamo, da se 
tradicija vinogradništva pri Frigljevih nadaljuje z bodočimi rodovi.
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MILAN KRMPOTIČ

Najvišjo oceno za modro frankinjo za leto 2023 na društvenem ocenjevanju je letos prejel naš dolgoletni 
član Milan Krmpotič. To je bil razlog, da smo ga obiskali na Cirniku, na Riglu, kjer imajo Krmpotičevi 
vinograd s hramom že od davnega leta 1901, o čemur priča letnica nad vrati njihovega mogočnega lese-
nega hrama, ki človeka, ko ga zagleda ne pusti ravnodušnega. Hram je bil v lasti Milanovega tasta Antona 
Drugoviča, ki ga je zgradil in pod njim zasadil vinograd z 2000 trsi. Zet Milan ga je leta 1977 prevzel od 
tasta. Z veliko ljubezni in s ponosom ga obdeluje še danes. V letih, ki so sledila, se je obseg vinograda 
zmanjšal. Danes z ženo obdelujeta le še 350 trt, kjer pridelata največ frankinje in nekaj belega vina. 

Prevzame nas notranjost hrama in zgodovina s katero se srečaš na 
vsakem koraku. Na stenah opazimo diplome iz ocenjevanj prejete 
za cviček z letnico 1970 in še starejše. Polne stene spominov na 
pretekle dni v sliki in besedi. Milan nam pove, da so pred leti še vso 
pridelano vino prodali znanemu gostincu na Čatež, ki ga je svojim 
gostom potočil v letu dni. Danes si tega ne predstavljamo več.

Vsakdo, ki stopi v hram najprej 
opazi klet z vinom, ki je meter 
nižje kot ostali prostori. Če ho-
češ do vina se moraš po stopni-
cah spustiti v klet, ki jo je Milan 

pred leti s stanovskimi kolegi kopal mesec dni. Nato je prišlo močno deževje in dobesedno poplavilo 
in zasulo na novo izkopano klet. Vse delo je bilo potrebno ponoviti. Klet danes nudi odlične pogoje za 
hrambo vina. Veliko je zgodb, ki bi jih lahko še zapisali.

Milan je bil pobudnik vseh večjih novosti na Riglu, veliko je bilo praznovanj rojstnih dni, druženj za 
1. maj, Martinovanj in vedno se je na njihovi mizi našlo kaj za pod zob, za kar je poskrbela njegova 
žena, ki je še danes znana po odličnih sončnicah iz testa in drugih dobrotah.

Nam pa tudi s ponosom pove, da je, kot dolgoletni član upravnega odbora DV Dolina   – Jesenice, sode-
loval pri mnogih projektih in s svojimi idejami izboljšal delovanje društva. V društvo je pripeljal veliko 
novih članov, ki so s tem dobili možnost za druženje in izobraževanje. Med ostalim je bil idejni vodja 
prvega društvenega pohoda na kulturni praznik, ki se je v društvu lepo prijel.

Vsaka družina, pravi Milan, mora imeti vi-
nograd. Tudi sam je kot mlad fant, doma 
iz Kostanjevice ob Krki, kupil vinograd v 
Podbočju, ki ga je pozneje prodal. Ponosen 
je na svoje dosežke, saj je dobitnik dveh 
zlatih medalj in ene srebrne za modro fran-
kinjo na Cvičkariji in mnogo velikih zlatih 
medalj za kraljevino, plavec in modro fran-
kinjo na društvenem ocenjevanju. 

Pred leti je dosegel s svojo modro frankinjo lep uspeh tudi 
na festivalu modre frankinje v Sevnici.

Še vedno ima rad urejen in lepo obdelan vinograd in z 
ženo sta vesela, saj sta se hčerka in zet odločila, da na-
daljujeta njuno delo, ko onadva več ne bosta zmogla. Naj 
bo na Riglu še dolgo veselo, veliko dobre kapljice naj še 
dozori v Krmpotičevi prelepi kleti.
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LJUBO BIZJAK 
Tokrat smo se na obisk povabili na Cirnik k Bizjako-
vim. Gospodar Ljubo nas sprejme v novi kleti, ki so jo 
zgradili leta 2017, ko je on kot mlad gospodar prevzel 
vodenje kmetije.

In kako se je vse skupaj začelo? Začetki vinogradništva 
pri »Tomažekovih«, kot že od nekdaj po domače re-
čejo pri njih, segajo v leto 1940 ko je stari oče Gustl, 
zasadil majhen vinograd. Takrat je bil pri hiši Pušl šank 
in tako so višek pridelanega vina tudi prodali. 

Sin Janez je od očeta podedoval ljubezen do zemlje in vinograda, ga širil in sadil in leta 1965 zgradil 
prvo vinsko klet. Oče Janez je bil za tiste čase zelo napreden, saj je leta 1973 zasadil nove vinograde na 
terase poleg tega pa hodil še v službo. S pomočjo žene in treh sinov je skrbel, da je Tomažekova kmetija 
vidno rasla. Ukvarjali so se z živinorejo, poljedelstvom in seveda vinogradništvom. Ljubo je po vzgledu 
na očeta, tudi sam skrben in deloven. Že vse od leta 2000 aktivno pomaga na kmetiji. Med tem se je 
poročil in dobil pomoč saj se žena Tanja ter hčerki Katja in Tjaša tudi same lotijo vseh opravil na kmetiji.

Bizjakovi negujejo 7000 trt zasajenih na 2 ha zemlje na Cirniku. Večino 
grozdja je namenjeno za cviček, ostalo so sortna bela vina, ki jih prodajo 
največ na celjskem, savinjskem koncu in na gorenjskem. Zadnje čase se jim 
odpira še hrvaški trg. 

Ljubo je kot član Društva vinogradnikov 
Dolina – Jesenice nasledil očeta Janeza, ki 
je bil v društvu od samega začetka. Najprej 
podpredsednik, nato dva mandata tudi pred-
sednik. V tistih časih je društvo priskrbelo 
laboratorij, ki je bil s strani članov društva 
zelo obiskan. S takratnim predsednikom Mi-
hom Kvartuhom, sta opravila analize žvepla, 
kisline in alkohola, ter vinogradnike opozar-
jala na napake pri vinu.

Dolgoletni član upravnega odbora je Ljubo zadnjih 5 let ponovno v ožjem vodstvu, kot podpredsednik 
društva. Njegova naloga je skrb za društveno vino, organizacija strokovnih predavanj in svetovanje pri 
ocenjevanjih vin. Kot licencirani degustator sodeluje na ocenjevanjih v društvu in izven. Za svoje delo je 
bil večkrat nagrajen. Kot največji dosežek si šteje dvokratni ožji izbor za kralja cvička. Je dobitnik lepe-
ga števila velikih zlatih medalj za cviček, kerner in chardonnay na Cvičkariji in na Agri v Gornji Radgoni.

Pri Bizjakovih so polni načrtov za 
prihodnost. Delovni in sposobni kot 
so jih ni strah poprijeti za kakršno 
koli delo. Spogledujejo se z novo 
dejavnostjo. V kratkem nameravajo 
odpreti kmečki turizem, kjer bi gos-
tili zaključene družbe do 60 ljudi. 

Poslopje je zgrajeno, prostori opremljeni, še nekaj uradnih ma-
lenkosti in mlada družina veselo zre v prihodnost. Starejša hčerka 
Katja se že spogleduje s šolanjem na Biotehnični gimnaziji, mlajša 
Tjaša pa o usmeritvi še razmišlja. Starša ponosna na svoji odličnja-
kinji gledata že naprej kako bi s časoma svojim gostom ponudili,  
poleg vseh dobrot, ki zrastejo in jih pridelajo na kmetiji, tudi pre-
nočišča. Tako se zgodba pridnih »Tomažekovih« nadaljuje. 



Društvo vinogradnikov Dolina - Jesenice 51

Jesenice 11 a
8261 Jesenice na Dolenjskem

Tel.: 07 45 74 650
Fax: 07 45 74 651

E-mail: ks.jesenice@siol.net
www.ksjesenicenadol.si



Donatorji

Iskrena hvala vsem donatorjem, ki ste nam priskočili na pomoč z denarnimi prispevki!
S prispevki bomo ravnali gospodarno in opravičili vaše zaupanje!

KOVIS, d.o.o, Brežice

FILTEC, d.o.o.

Kovinska Galenterija – izdelava zobnikov - Darko Novosel, s.p., 

Nova vas pri Mokricah

MARSI GROUP, d.o.o, Slovenska vas

Vesna Mirt, s.p., Blanca

ARtisk, Dobova

Univerzal, d.o.o., Jesenice na Dolenjskem 

Geodetski biro, d.o.o., Brežice

Milan Valek, Koritno

Tabo Stik inštalacije Bogovčič Aleš, s.p., Velika Dolina

Poslovne storitve - Palovšnik Diana Dina, s.p., Slovenska vas

Družina Bizjak, Cirnik

Darko Frigelj, Jesenice na Dolenjskem

Rudi Kos, Rajec

Družina Budič, Podgračeno



EPILOG 

Upamo, da ste uživali ob listanju in prebiranju našega novega biltena 2023 in že pri ogledu fotografij 
začutili tisto pozitivno energijo, ki jo oddajamo ob raznih druženjih. Zaključimo lahko, da smo bili v 
tem obdobju zelo delovni, kot pričata tudi vsebina in obseg letošnjega biltena. Pozna se tudi, da so bile 
odpravljene vse omejitve, ki so nas spremljale skoraj tri leta in smo končno lahko zadihali s polnimi 
pljuči. 

Še v tem letu nas čaka precej organizacijsko zahtevnejših in večjih dogodkov, zato vas vabimo k ak-
tivnemu sodelovanju. Tudi najmanjši prispevek vsakega člana za društvo šteje veliko. Vsak od nas ima 
neka znanja, ki jih lahko uresniči v skupno dobro. Sledimo reku: »Skupaj smo močnejši!«

Društvo že kar nekaj let združuje okrog 160 članov, tako s kranjske kot štajerske strani Save, vse pa 
nas povezuje cviček, kar pomeni, da imamo vinograde v kranjski deželi, deželi cvička. V obravnavanem 
obdobju se jih je nekaj izpisalo iz društva, pridobili smo nekaj novih članov, žal pa smo zaradi smrti 
izgubili tudi dva člana. Prezgodaj smo se poslovili od članice Marjance Račič iz Cerine, ki se je v društvo 
včlanila januarja 2020 ter dolgoletnega člana Franca Glogovška, ki je zadnja leta živel na Cirniku.

Na zboru članov smo si ponovno zadali optimistične načrte, pa še zmeraj kaj pride vmes, neplansko, 
tako da imamo vse mesece polno zasedene z aktivnostmi. No, edino mesec julij je za društvo čas poči-
tnic, čeprav se tudi v tem mesecu v ozadju pletejo plani in načrti.

Za konec pa samo še to: Na zboru članov smo si ponovno zadali optimistične načrte...

In čisto na koncu… ne pozabite spremljati delovanja društva tudi na spletni strani:
https://dv-dolina-jesenice.si/





Izdalo: Društvo vinogradnikov Dolina – Jesenice, junij 2023
Besedilo in ureditev biltena: Darja Šumlaj in Irena Bogovčič

Fotografije: Andrej Kvartuh
Naklada: 180 izvodov

Grafično oblikovanje in tisk: ARtisk Dobova

Društveni bilten je namenjen članom Društva vinogradnikov Dolina – Jesenice za interno uporabo.



2023
Bilten

"V vinu je največ sonca. 
Naj žive ljudje, ki pridelujejo vino, kajti z njim vnesejo svetlobo sonca v človeške duše"


